
R A D A G M I N Y 
C E W I C E Protokół Nr XXXI/2018 

z sesji Rady Gminy Cewice 
w dniu 29 marca 2018 r. 

Obecni na sesji: 
- radni wg listy obecności, 
- sołtysi wg listy obecności, 
- zaproszeni goście wg listy obecności, 
- Wójt Gminy, 
- Sekretarz Gminy, 
- Skarbnik Gminy, 
- radca prawny, 
- protokolant, 
- publiczność. 

Ad. 1. 

Przewodniczący Rady Gminy Cewice - Pan Krzysztof Decyk dokonał 
otwarcia XXXI sesji Rady Gminy Cewice i stwierdził prawomocność obrad, 
obecnych było 12 radnych (nieobecni radni - Cz. Miotk, A. Kandzorra, H. 
Rosin). 

Ad. 2 

Przewodniczący Rady Gminy odczytał porządek obrad, który przedstawiał 
się następująco: 

1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z XXX sesji Rady Gminy Cewice w dniu 08.02.2018 

r. 
4. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Cewice 

na rok 2018 
a) przedstawienie projektu uchwały, 
b) wyjaśnienia Wójta Gminy, 
c) opinie Komisji stałych Rady Gminy, 
d) dyskusja, 
e) podjęcie uchwały 



5. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXVIII/319/2017 Rady 
Gminy Cewice z dnia 28.12.2017 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Gminy Cewice na lata 2018-2030 
a) przedstawienie projektu uchwały, 
b) wyjaśnienia Wójta Gminy, 
c) opinie Komisji stałych Rady Gminy, 
d) dyskusja, 
e) podjęcie uchwały 

6. Podjęcie uchwały w sprawie przekazania środków finansowych na 
Fundusz Wsparcia Policji Komendy Wojewódzkiej w Gdańsku 
a) przedstawienie projektu uchwały, 
b) wyjaśnienia Wójta Gminy, 
c) opinia Komisji Budżetu i Rozwoju, 
d) dyskusja, 
e) podjęcie uchwały. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXVII/328/2014 
Rady Gminy Cewice z dnia 8 maja 2014 roku w sprawie uchwalenia 
Gminnego Programu Wspierania Edukacji Uzdolnionych Dzieci i 
Młodzieży z terenu Gminy Cewice 
a) przedstawienie projektu uchwały, 
b) wyjaśnienia Wójta Gminy, 
c) opinia Komisji Budżetu i Rozwoju, 
d) opinia Komisji Oświaty, Opieki Społecznej, Zdrowia, Kultury i 

Sportu, 
e) dyskusja, 
f) podjęcie uchwały. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XIV/142/2016 Rady 
Gminy Cewice w sprawie warunków i trybu przyznawania przez Wójta 
Gminy Cewice stypendium-nagrody dla uzdolnionych uczniów 
a) przedstawienie projektu uchwały, 
b) wyjaśnienia Wójta Gminy, 
c) opinia Komisji Budżetu i Rozwoju, 
d) opinia Komisji Oświaty, Opieki Społecznej, Zdrowia, Kultury i Sportu 
e) dyskusja, 
f) podjęcie uchwały. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami 
bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy 
Cewice na rok 2018" 
a) przedstawienie projektu uchwały, 
b) wyjaśnienia Wójta Gminy, 



c) opinia Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska, 
d) dyskusja, 
e) podjęcie uchwały. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia zasad udzielania i rozliczania 
dotacji celowej na dofinansowanie prac związanych z usuwaniem 
wyrobów zawierających azbest z terenu Gminy Cewice 
a) przedstawienie projektu uchwały, 
b) wyjaśnienia Wójta Gminy, 
c) opinia Komisji Infrastruktury Komunalnej i Inwestycji, 
d) opinia Komisji Budżetu i Rozwoju, 
e) opinia Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska, 
f) dyskusja, 
g) podjęcie uchwały. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w dzierżawę 
oraz na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy 
dzierżawy nieruchomości 
a) przedstawienie projektu uchwały, 
b) wyjaśnienia Wójta Gminy, 
c) opinia Komisji Infrastruktury Komunalnej i Inwestycji, 
d) opinia Komisji Budżetu i Rozwoju, 
e) dyskusja, 
f) podjęcie uchwały. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie przez Wójta 
Gminy Cewice umowy wykonawczej niezbędnej dla realizacji projektu 
pn.: "Rozbudowa kompostowni w RIPOK Czarnowko" 
a) przedstawienie projektu uchwały, 
b) wyjaśnienia Wójta Gminy, 
c) opinia Komisji Infrastruktury Komunalnej i Inwestycji, 
d) opinia Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska, 
e) dyskusja, 
f) podjęcie uchwały. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie podziału Gminy Cewice na okręgi 
wyborcze, określenia ich granic i numerów oraz ustalenia liczby radnych 
wybieranych w każdym okręgu 

a) przedstawienie projektu uchwały, 
b) wyjaśnienia Wójta Gminy, 
c) opinie Komisji stałych Rady Gminy, 
d) dyskusja, 
e) podjęcie uchwały. 



14. Podjęcie uchwały w sprawie podziału Gminy Cewice na stałe obwody 
głosowania, ustalenia ich numerów, granic oraz siedzib obwodowych 
komisji wyborczych 
a) przedstawienie projektu uchwały, 
b) wyjaśnienia Wójta Gminy, 
c) opinie Komisji stałych Rady Gminy, 
d) dyskusja, 
e) podjęcie uchwały. 

15. Sprawozdanie z wykonania uchwał Rady Gminy i informacje Wójta 
Gminy. 

16. Informacje Przewodniczącego Rady Gminy: 
a) przedstawienie wniosków komisji stałych, 
b) pozostałe informacje. 

17. Interpelacje i zapytania, zgłaszane postulaty i oświadczenia radnych. 
18. Odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na poprzednich sesjach. 
19. Zapytania i oświadczenia sołtysów i przewodniczących zarządów 

jednostek pomocniczych. 
20. Zamknięcie obrad sesji. 

Pan Krzysztof Decyk zapytał, czy ktoś chciałby zgłosić uwagi 
do przedstawionego porządku obrad? 

Uwagę zgłosił Wójt Gminy Jerzy Pernal prosząc o wycofanie z porządku obrad 
punktu 10 dotyczącego uchwały w sprawie przyjęcia zasad udzielania 
i rozliczania dotacji celowej na dofinansowanie prac związanych z usuwaniem 
wyrobów zawierających azbest z terenu Gminy Cewice, ze względu na brak 
opinii z Ministerstwa Rolnictwa oraz UOKIK. 

Pan Andrzej Długi zgłosił uwagę aby dopisać w porządku obrad w punkcie 18 
słowo - pytania tak aby ten punkt brzmiał następująco: Odpowiedzi na pytania 
i interpelacje zgłoszone na poprzednich sesjach. 

Za wycofaniem punktu 10 z porządku obrad radni głosowali jednogłośnie - 12 
za. 

Za przyjęciem odczytanego przez Przewodniczącego Rady Gminy Cewice 
porządku obrad XXXI sesji Rady Gminy Cewice bez punktu 10 
i z naniesionymi uwagami, radni głosowali jednogłośnie - 12 za. 



Porządek obrad X X X I sesji Rady Gminy Cewice, po uwzględnieniu 
wprowadzonych zmian przedstawiał się następująco: 

1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z XXX sesji Rady Gminy Cewice w dniu 08.02.2018 

r. 
4. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Cewice 

na rok 2018 
a) przedstawienie projektu uchwały, 
b) wyjaśnienia Wójta Gminy, 
c) opinie Komisji stałych Rady Gminy, 
d) dyskusja, 
e) podjęcie uchwały 
5. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXVIII/319/2017 Rady 

Gminy Cewice z dnia 28.12.2017 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Gminy Cewice na lata 2018-2030 

a) przedstawienie projektu uchwały, 
b) wyjaśnienia Wójta Gminy, 
c) opinie Komisji stałych Rady Gminy, 
d) dyskusja, 
e) podjęcie uchwały 
6. Podjęcie uchwały w sprawie przekazania środków finansowych na 

Fundusz Wsparcia Policji Komendy Wojewódzkiej w Gdańsku 
a) przedstawienie projektu uchwały, 
b) wyjaśnienia Wójta Gminy, 
c) opinia Komisji Budżetu i Rozwoju, 
d) dyskusja, 
e) podjęcie uchwały. 
7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXVII/328/2014 

Rady Gminy Cewice z dnia 8 maja 2014 roku w sprawie uchwalenia 
Gminnego Programu Wspierania Edukacji Uzdolnionych Dzieci i 
Młodzieży z terenu Gminy Cewice 

a) przedstawienie projektu uchwały, 
b) wyjaśnienia Wójta Gminy, 
c) opinia Komisji Budżetu i Rozwoju, 
d) opinia Komisji Oświaty, Opieki Społecznej, Zdrowia, Kultury i Sportu, 
e) dyskusja, 
f) podjęcie uchwały. 



9. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XIV/142/2016 Rady 
Gminy Cewice w sprawie warunków i trybu przyznawania przez Wójta 
Gminy Cewice stypendium-nagrody dla uzdolnionych uczniów 

a) przedstawienie projektu uchwały, 
b) wyjaśnienia Wójta Gminy, 
c) opinia Komisji Budżetu i Rozwoju, 
d) opinia Komisji Oświaty, Opieki Społecznej, Zdrowia, Kultury i Sportu 
e) dyskusja, 
f) podjęcie uchwały. 
9. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy 
Cewice na rok 2018" 
a) przedstawienie projektu uchwały, 
b) wyjaśnienia Wójta Gminy, 
c) opinia Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska, 
d) dyskusja, 
e) podjęcie uchwały. 

10. Wykreślono z porządku obrad. 
11. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w dzierżawę 

oraz na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy 
dzierżawy nieruchomości 
a) przedstawienie projektu uchwały, 
b) wyjaśnienia Wójta Gminy, 
c) opinia Komisji Infrastruktury Komunalnej i Inwestycji, 
d) opinia Komisji Budżetu i Rozwoju, 
e) dyskusja, 
f) podjęcie uchwały. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie przez Wójta 
Gminy Cewice umowy wykonawczej niezbędnej dla realizacji projektu 
pn.: "Rozbudowa kompostowni w RIPOK Czarnowko" 
a) przedstawienie projektu uchwały, 
b) wyjaśnienia Wójta Gminy, 
c) opinia Komisji Infrastruktury Komunalnej i Inwestycji, 
d) opinia Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska, 
e) dyskusja, 
f) podjęcie uchwały. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie podziału Gminy Cewice na okręgi 
wyborcze, określenia ich granic i numerów oraz ustalenia liczby radnych 
wybieranych w każdym okręgu 

a) przedstawienie projektu uchwały, 



b) wyjaśnienia Wójta Gminy, 
c) opinie Komisji stałych Rady Gminy, 
d) dyskusja, 
e) podjęcie uchwały. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie podziału Gminy Cewice na stałe obwody 
głosowania, ustalenia ich numerów, granic oraz siedzib obwodowych 
komisji wyborczych 
a) przedstawienie projektu uchwały, 
b) wyjaśnienia Wójta Gminy, 
c) opinie Komisji stałych Rady Gminy, 
d) dyskusja, 
e) podjęcie uchwały. 

15. Sprawozdanie z wykonania uchwał Rady Gminy i informacje Wójta 
Gminy. 

16. Informacje Przewodniczącego Rady Gminy: 
a) przedstawienie wniosków komisji stałych, 
b) pozostałe informacje. 

17. Interpelacje i zapytania, zgłaszane postulaty i oświadczenia radnych. 
18. Odpowiedzi na pytania i interpelacje zgłoszone na poprzednich sesjach. 
19. Zapytania i oświadczenia sołtysów i przewodniczących zarządów 

jednostek pomocniczych. 
20. Zamknięcie obrad sesji. 

Ad. 3 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że protokół z XXX sesji 
sporządzono w terminie zgodnym ze Statutem Gminy Cewice, a także godzinę 
przed sesją był wyłożony do wglądu w sali obrad, w celu zapoznania 
się i wniesienia uwag. Ponadto poinformował, że projekt protokołu został 
przesłany wszystkim radnym drogą elektroniczną. Następnie przewodniczący 
zapytał się radnych, czy mają uwagi do niniejszego protokołu. 

Radni Rady Gminy Cewice nie zgłosili sprecyzowanych wniosków. 

Przewodniczący Rady Gminy Cewice zgłosił wniosek o przyjęcie protokołu bez 
odczytywania. 

Za przyjęciem protokołu z XXX sesji Rady Gminy Cewice bez odczytywania, 
radni Rady Gminy Cewice głosowali w następujący sposób: 
za - 12, 



przeciw - O, 

wstrzymujących się - 0. 

Ad. 4 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Cewice - Pan Jerzy Bańka odczytał projekt 
uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Cewice na rok 2018. 

Pani Skarbnik omówiła zmiany do uchwały budżetowej Gminy Cewice na rok 
2018 na podstawie uzasadnienia do niniejszej uchwały stanowiącego załącznik 
nr 1 do niniejszego protokołu. 

Na obrady sesji przybył nieobecny dotychczas Radny - Andrzej Kandzorra. 
Stan rady - obecnych 13 radnych. 

Pan Andrzej Kandzorra przedstawił pozytywną opinię do projektu uchwały 
w imieniu Komisji Budżetu i Rozwoju Rady Gminy Cewice. 

Pani Mariola Szyca przedstawiła pozytywną opinię w imieniu Komisji 
Rolnictwa i Ochrony Środowiska odnośnie odczytanego projektu uchwały. 

Pani Katarzyna Drywa przedstawiła pozytywną opinię do niniejszego projektu 
uchwały w imieniu Komisji Oświaty, Opieki Społecznej, Zdrowia, Kultury 
i Sportu. 

Radny Jerzy Bańka przedstawił pozytywną opinię do projektu uchwały 
w imieniu Komisji Infrastruktury Komunalnej i Inwestycji. 

Pozytywną opinię w imieniu Komisji Rewizyjnej przedstawił Pan Wiesław 
Doliński. 

Pan Wiesław Keller zadał pytanie skierowane do Wójta odnośnie zwrotu dotacji 
celowej oświatowej i jej przeznaczenia na inwestycję w ZSP w Bukowinie - na 
jakim etapie jest ta inwestycja, ile jeszcze potrzebujemy pieniędzy i kiedy jest 
planowane zakończenie tej inwestycji? 
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Wójt przekazał, że nie wie kiedy nastąpi zakończenie tej inwestycji, dlatego że 
środki, które przekazuje nam stowarzyszenie nie starczą na jej dokończenie. Na 
razie wystarczy pieniędzy na zabezpieczenie zaczętej już budowy klatki 
schodowej. Obecnie zgodnie z uzgodnieniami stowarzyszenie oddaje nam 
środki zaoszczędzone na subwencji i my jako gmina wydajemy je na cele 
inwestycyjne, ponieważ w obecnym stanie prawnym tylko gmina może 
wydatkować środki z subwencji i wykorzystać je na inwestycje. Obecnie 
stowarzyszenie chciałoby nam przekazać inne zaoszczędzone środki ale nie 
może tego zrobić w obecnym stanie prawnym. Dlatego prawnicy ze strony 
stowarzyszenia i gminy mają się porozumieć i znaleźć takie rozwiązanie prawne 
aby stowarzyszenie samodzielnie mogło ubiegać się o środki zewnętrzne na tą 
inwestycję. 

Radny Andrzej Długi: Panie Wójcie może warto by znaleźć sposób 
porozumienia publiczno-prywatnego aby stowarzyszenie mogło tak działać 
podobnie jak to jest np. w Koleczkowie 

Radna Marzena Reclaf: zapytała Wójta jaki jest koszt tej inwestycji? 

Wójt przekazał, że dokładnie nie pamięta ale gdzieś około 400-500 tysięcy zł 

Radni więcej pytań i uwag do przedstawionego projektu uchwały nie mieli, więc 
przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały: 
za - 13, 
przeciw - 0, 

wstrzymujących się - 0. 

Ad. 5 

Radny Wiesław Keller odczytał projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały nr 
XXVIII/319/2017 Rady Gminy Cewice z dnia 28.12.2017 r. w sprawie 
uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Cewice na lata 2018-
2030. 
Na obrady sesji przybył nieobecny dotychczas Radny - Herbert Rosin. Stan 
rady - obecnych 14 radnych. 

Wyjaśnień do zmian w uchwale udzieliła Pani Skarbnik na podstawie 
uzasadnienia do niniejszej uchwały, które stanowi załącznik nr 2 do niniejszego 
protokołu. 



Pan Andrzej Kandzorra przedstawił pozytywną opinię do projektu uchwały 
w imieniu Komisji Budżetu i Rozwoju Rady Gminy Cewice. 

Pani Mariola Szyca przedstawiła pozytywną opinię w imieniu Komisji 
Rolnictwa i Ochrony Środowiska odnośnie odczytanego projektu uchwały. 

Pani Katarzyna Drywa przedstawiła pozytywną opinię do niniejszego projektu 
uchwały w imieniu Komisji Oświaty, Opieki Społecznej, Zdrowia, Kultury 
i Sportu. 

Radny Jerzy Bańka przedstawił pozytywną opinię do projektu uchwały 
w imieniu Komisji Infrastruktury Komunalnej i Inwestycji. 

Pozytywną opinię w imieniu Komisji Rewizyjnej przedstawił Pan Wiesław 
Doliński. 

Radni pytań i uwag do przedstawionego projektu uchwały nie mieli, więc 
przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały: 
za - 14, 
przeciw - 0, 

wstrzymujących się - 0. 

Ad. 6 

Projekt uchwały w sprawie przekazania środków finansowych na Fundusz 
Wsparcia Policji Komendy Wojewódzkiej w Gdańsku odczytał 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Cewice - Pan Jerzy Bańka. 

Wyjaśnień do zmiany uchwały udzielił Wójt Gminy Pan Jerzy Pernal. 
Uzasadnienie do niniejszej uchwały stanowi załącznik nr 3 do niniejszego 
protokołu. 

Pan Andrzej Kandzorra przedstawił opinię Komisji Budżetu i Rozwoju Rady 
Gminy Cewice tj. propozycję przekazania 4 tys. zł a nie 5 tys. zł jak 
zaproponowano w projekcie uchwały. 
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W związku z rozbieżnym zdaniem radnych w kwestii wysokości środków - 4 
tys. czy 5 tys., które zostaną przekazane na Fundusz Wsparcia Policji Komendy 
Wojewódzkiej w Gdańsku, Przewodniczący zarządził głosowanie w niniejszej 
sprawie. Radni głosowali następująco w kwestii przekazania środków 
w wysokości 5 tys. zł: 
za-9, 
przeciw - 3, 
wstrzymujących się - 2. 

Radni więcej pytań i uwag do przedstawionego projektu uchwały więcej nie 
mieli, więc przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały: 
za-9, 
przeciw - 3, 

wstrzymujących się - 2. 

Ad. 7 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Cewice - W. Keller odczytał uchwałę 
w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXVII/328/2014 Rady Gminy Cewice z dnia 8 
maja 2014 roku w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Wspierania 
Edukacji Uzdolnionych Dzieci i Młodzieży z terenu Gminy Cewice 

Wójt udzielił wyjaśnienia do niniejszej uchwały oraz uchwały dotyczącej 
następnego punktu porządku obrad czyli zmiany Uchwały Nr XIV/142/2016 
Rady Gminy Cewice w sprawie warunków i trybu przyznawania przez Wójta 
Gminy Cewice stypendium-nagrody dla uzdolnionych uczniów na podstawie 
uzasadnienia do niniejszej uchwały, które stanowi załącznik nr 4 do niniejszego 
protokołu. 

Pan Andrzej Kandzorra przedstawił pozytywną opinię do projektu uchwały 
w imieniu Komisji Budżetu i Rozwoju Rady Gminy Cewice. 

Pani Katarzyna Drywa przedstawiła pozytywną opinię do niniejszego projektu 
uchwały w imieniu Komisji Oświaty, Opieki Społecznej, Zdrowia, Kultury 
i Sportu. 
Pan radca W. Namiotko zgłosił uwagę aby nanieść zmianę w uchwale tj. 
w paragrafie 1 powinno być wpisane - „ uczniowie uczęszczający...." a nie 
jak to jest obecnie zapisane w uchwale - „ uczniowie uczęszczających..." 
(dotyczy wykreślenia litery ch z wyrazu uczęszczających). Przewodniczący 
Rady K. Decyk odczytał uchwałę z naniesioną uwagą Pana radcy W. Namiotko. 
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Radni pytań i uwag do przedstawionego projektu uchwały nie mieli, więc 
przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały: 
za - 14, 
przeciw - 0, 

wstrzymujących się - 0. 

Ad. 8 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Cewice - Jerzy Bańka odczytał projekt 
uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XIV/142/2016 Rady Gminy Cewice 
w sprawie warunków i trybu przyznawania przez Wójta Gminy Cewice 
stypendium-nagrody dla uzdolnionych uczniów 

Pan Jerzy Pernal - Wójt Gminy udzielił wyjaśnień do niniejszego projektu 
uchwały. 

Pan Andrzej Kandzorra przedstawił pozytywną opinię do projektu uchwały 
w imieniu Komisji Budżetu i Rozwoju Rady Gminy Cewice. 

Pan Pani Katarzyna Drywa przedstawiła pozytywną opinię do niniejszego 
projektu uchwały w imieniu Komisji Oświaty, Opieki Społecznej, Zdrowia, 
Kultury i Sportu. 

W związku z tym, że pytań do uchwały nie było, przystąpiono 
do głosowania nad projektem uchwały: 
za - 14, 
przeciw - 0, 

wstrzymujących się - 0. 

Ad. 9 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Cewice - Wiesław Keller odczytał projekt 
uchwały w sprawie przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi 
oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Cewice na rok 2018" 

Pan Jerzy Pernal - Wójt Gminy udzielił wyjaśnień do niniejszego projektu 
uchwały na podstawie uzasadnienia do niniejszej uchwały stanowiącego 
załącznik nr 5 do niniejszego protokołu. 
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Pani Mariola Szyca przedstawiła pozytywną opinię w imieniu Komisji 
Rolnictwa i Ochrony Środowiska odnośnie odczytanego projektu uchwały. 

W związku z tym, że pytań do uchwały nie było, przystąpiono 
do głosowania nad projektem uchwały: 
za - 14, 
przeciw - 0, 

wstrzymujących się - 0. 

Ad. 10 

Wykreślony z porządku obrad zgodnie z głosowaniem w pkt 2 porządku obrad. 

Ad. 11 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Cewice - J. Bańka odczytał projekt uchwały 
w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w dzierżawę oraz na odstąpienie od 
obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy nieruchomości 
Pan Jerzy Pernal udzielił wyjaśnień do projektu uchwały przekazując, że jest to 
działka rolna położona w Cewicach na Osiedlu Młodych nad, którą przebiegają 
dwie linie wysokiego napięcia. I część działki dotychczas dzierżawi Pan 
Formella a I I część Pan Kruk. Dotychczas do urzędu nie wpłynęły żadne inne 
wnioski na dzierżawę tej działki. 

Pan Radny Jerzy Bańka przedstawił pozytywną opinię do projektu uchwały 
w imieniu Komisji Infrastruktury Komunalnej i Inwestycji. 

Pan Andrzej Kandzorra przedstawił pozytywną opinię do projektu uchwały 
w imieniu Komisji Budżetu i Rozwoju Rady Gminy Cewice. 

Pan Andrzej Długi zgłosił wniosek - aby w uchwale zmienić zapis dotyczący 
okresu dzierżawy tj. zmienić z 10 lat na 5 lat. 

Pan Radny Jerzy Bańka potwierdził, że działka ta nie jest to atrakcyjny teren 
i faktycznie przebiegają nad nią linie energetyczne wysokiego napięcia. 

Radni głosowali następująco wniosek Pana A. Długiego: 
za - 1, 
przeciw- 11, 
wstrzymujących się - 2. 
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Radni więcej pytań i uwag do przedstawionego projektu uchwały nie mieli, 
więc przystąpiono do głosowania nad uchwałą: 
za - 11, 
przeciw- 1, 
wstrzymujących się - 2 . 

Przewodniczący Rady K. Decyk zarządził 10 minut przerwy w obradach rady. 

Ad. 12 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Cewice - Pan Wiesław Keller odczytał 
projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie przez Wójta Gminy 
Cewice umowy wykonawczej niezbędnej dla realizacji projektu pn.: 
"Rozbudowa kompostowni w RIPOK Czarnówko" 

Pan Jerzy Pernal udzielił wyjaśnień do projektu uchwały na podstawie 
uzasadnienia do niniejszej uchwały stanowiącego załącznik nr 6 do niniejszego 
protokołu. 

Pani Mariola Szyca przedstawiła pozytywną opinię w imieniu Komisji 
Rolnictwa i Ochrony Środowiska odnośnie odczytanego projektu uchwały. 

Radny Jerzy Bańka przedstawił pozytywną opinię do projektu uchwały 
w imieniu Komisji Infrastruktury Komunalnej i Inwestycji Rady Gminy Cewice. 

Radni pytań i uwag do przedstawionego projektu uchwały nie mieli, więc 
przystąpiono do głosowania nad projektem: 
za - 14, 
przeciw - 0, 

wstrzymujących się - 0. 

Ad. 13 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Cewice - Pan Jerzy Bańka odczytał projekt 
uchwały w sprawie podziału Gminy Cewice na okręgi wyborcze, określenia ich 
granic i numerów oraz ustalenia liczby radnych. 
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Pan Jerzy Pernal udzielił wyjaśnień do projektu uchwały. Przekazał, iż zgodnie 
z ustawą z dnia 11 stycznia 2018 r. o zmianie niektórych ustaw w celu 
zwiększenia udziału obywateli w procesie wybierania, funkcjonowania 
i kontrolowania niektórych organów publicznych jest zobowiązany przedstawić 
radzie gminy do zaakceptowania wniosek o podziale gminy na okręgi wyborcze, 
wcześniej uzgodniony z Komisarzem Wyborczym. Zgodnie ze stosownymi 
przepisami naszej gminie przypada 15 mandatów. W związku z tym dzieląc 
liczbę zameldowanych osób w gminie tj. 7096 przez 15 daje 473,07 osób na 
jeden mandat. 
W przypadku gdy norma przedstawicielstwa jest niższa niż Vi zaokrągla się 
w dół, a gdy jest powyżej Vz zaokrągla się w górę. 
W związku z powyższym norma przedstawicielstwa przedstawia się 
następująco: 
- Bukowina 1 mandat, 
- Cewice 4 mandaty, 
- Karwica 0 , 
- Łebunia 1 mandat, 
- Maszewo Lęborskie 2 mandaty, 
- Oskowo 1 mandat, 
- Osowo Lęborskie 1 mandat, 
- Popowo 1 mandat, 
- Pieski 1 mandat, 
- Siemirowice - wieś 1 mandat, 
- Siemirowice - Osiedle Na Skarpie 1 mandat, 
- Unieszyno 1 mandat. 
Po zsumowaniu ogólna liczba mandatów wynosi 14. Zgodnie z przepisami 
liczba mandatów w gminie musi wynosić 15. W związku z powyższym stosuje 
się następujące regulacje i mandat dodatkowy przydziela się okręgowi, który ma 
najwyższą normę przedstawicielstwa czyli miejscowości Oskowo, które ma 0,49 
normy i tu przydziela się mandat. Taki podział zaopiniował Komisarz 
Wyborczy. 
Ponadto zgodnie z zasadami zabrania się dokonywania jakichkolwiek odstępstw 
od procedury ustalania liczby mandatów. 

Pan Andrzej Kandzorra przedstawił negatywną opinię do projektu uchwały 
w imieniu Komisji Budżetu i Rozwoju Rady Gminy Cewice. 

Radny Jerzy Bańka przedstawił negatywną opinię do projektu uchwały 
w imieniu Komisji Infrastruktury Komunalnej i Inwestycji. 
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Pani Mariola Szyca przedstawiła pozytywną opinię w imieniu Komisji 
Rolnictwa i Ochrony Środowiska odnośnie odczytanego projektu uchwały. 

Pani Katarzyna Drywa przedstawiła pozytywną opinię do niniejszego projektu 
uchwały w imieniu Komisji Oświaty, Opieki Społecznej, Zdrowia, Kultury 
i Sportu. 

Pan Wiesław Doliński przekazał, że Komisja Rewizyjna nie rozstrzygnęła opinii 
w sprawie niniejszej uchwały. 

Pan Krzysztof Decyk poprosił Wójta o zobrazowanie jak przedstawia się podział 
w Cewicach po przydzieleniu mandatu m. Oskowo, które wcześniej było 
przydzielone do okręgu w wyborczego w Cewicach. Wyświetlono mapę i tabelę 
pokazującą ten podział. 

Pan Wójt wyjaśnił, że w związku z tym, iż Oskowo wypada z okręgu Cewice, 
a które ma 230 mieszkańców należy na nowo dokonać podziału miejscowości 
Cewice na okręgi wyborcze. Zasada była taka, że trzeba było tak podzielić 
liczbę mieszkańców tak aby norma przedstawicielstwa była mniej więcej 
jednakowa we wszystkich okręgach wyborczych. 

Pan Jerzy Bańka wyraził niezadowolenie co do formy projektu podziału gminy 
na okręgi wyborcze. Jego zdaniem projekty podziału gminy na okręgi wyborcze 
powinny być przedstawione Radzie Gminy z dużo wcześniejszym terminem. 
Przekazał także niezadowolenie niektórych mieszkańców Siemirowic, którzy 
twierdzą, że tym działaniem chce się poróżnić Pana Jerzego Bańkę z Panem 
Andrzejem Długim. Pan Jerzy Bańka nie zgadzał się ze zmianami podziału 
w okręgu Pani M . Reclaf i W. Keller. Zapytał dlaczego takich zmian nie 
dokonano w okręgu Pani U. Wenta. 

Pan Andrzej Długi powiedział, że pismo Państwowej Komisji Wyborczej od 
dnia wpływu do Urzędu Gminy przez ponad dwa miesiące nie było 
przedstawione Radzie Gminy. 
Pan Andrzej Długi powiedział, że nie ma dialogu pomiędzy Wójtem a Radnymi 
w sprawie podziału gminy na okręgi wyborcze. 
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Pan Jerzy Pernal wyjaśnił, że przygotowując podział Gminy Cewice na okręgi 
wyborcze działał tylko w granicach prawa i do czego prawo go zobowiązuje. 
Pan Jerzy Pernal powiedział, iż na zebraniach wiejskich w Siemirowicach i na 
Osiedlu Na Skarpie przekazał mieszkańcom informacje dotyczące zasad 
podziału Gminy Cewice na okręgi wyborcze. 

Pan Andrzej Długi w swej wypowiedzi zarzucił Wójtowi Gminy Cewice brak 
jawności, transparentności, brak organizowania spotkań, brak powiadomienia o 
istnieniu dokumentu dotyczącego podziału Gminy Cewice na okręgi wyborcze. 

Pan Andrzej Kandzorra wyraził swoje zdanie odnośnie uchwały Państwowej 
Komisji Wyborczej: wczytując się w kalendarium wydawania ustaw 
dotyczących wyborów moje sugestie doprowadziły do tego, że są to świadome 
działania władz państwowych, a nie organów władz samorządowych. 
Pan Andrzej Kandzorra zadał Radzie Gminy pytanie : „ Jeżeli pójdzie to, 
a wszystko na to wskazuje do Komisarza Wyborczego i podtrzyma on to co 
Wójt zrobił. Czy będzie to nas satysfakcjonowało?" 

Pan Jerzy Pernal powiedział, że jeżeli Rada Gminy nie podejmie w terminie 
uchwały w sprawie podziału Gminy Cewice na okręgi wyborcze, to zrobi to 
Komisarz Wyborczy. Pan Jerzy Pernal jeszcze raz zaznaczył, iż na zebraniach 
wiejskich w Siemirowicach przekazał mieszkańcom informacje o zasadach 
podziału Gminy na okręgi wyborcze. 

Zdaniem Pan Andrzeja Długiego dokument ten powinien był zostać przekazany 
do Biura Rady i Radnym. 

Pan Wiesław Keller zajął stanowisko w sprawie podziału Gminy Cewice na 
okręgi wyborcze, opowiadając się, że owego podziału winien dokonać Komisarz 
Wyborczy. Wyraził także niezadowolenie z przedstawionego podziału Gminy 
Cewice na okręgi wyborcze. Wyjaśnił dlaczego jest przeciwny takiemu 
podziałowi: ulica W. Witosa w Cewicach zawsze należała do jednego okręgu 
wyborczego a obecnie jest podzielona na 3 okręgi. 

Pani Marzena Reclaf przedstawiła, że nie zgadza się z przedstawionym 
schematem podziału Gminy Cewice na okręgi wyborcze. Nie do końca wzięto 
pod uwagę uwarunkowania matematyczne tylko ma to podtekst polityczny. 

Pan Wiesław Doliński opowiedział się za przeprowadzeniem podziału Gminy 
Cewice na okręgi przez Komisarza Wyborczego. 
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Pan Jerzy Bańka przeprosił Wójta za swoje sformułowania wypowiadane na 
spotkaniu wiejskim w Siemirowicach pod adresem Wójta. Pan Jerzy Bańka nie 
zgadzał się z przestawionym schematem podziału Gminy Cewice na okręgi. 

Pan Krzysztof Decyk objaśnił, iż przedstawiany podział Gminy Cewice 
na okręgi wyborcze został opracowany zgodnie z ustawą. Podział ten wynika z 
prostych wyliczeń matematycznych. W Cewicach podział został tak zrobiony 
aby liczba mieszkańców we wszystkich okręgach była mniej więcej taka sama. 

Pani Urszula Wenta zadała pytanie: Czy Radny może startować z innego 
okręgu? 

Wójt odpowiedział, że Radny może startować z innego okręgu. 

Radni pytań i uwag do przedstawionego projektu uchwały nie mieli, więc 
przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały: 
za - 5, 
przeciw - 8, 
wstrzymujących się - 1. 

Pan Przewodniczący zarządził 10 minut przerwy. 

Ad. 14 

Stan Radnych po przerwie - obecnych 13 Radnych (brak Pana A. Kandzorra i 
Cz. Miotk). 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Cewice - Pan Wiesław Keller odczytał 
projekt uchwały w sprawie podziału Gminy Cewice na stałe obwody 
głosowania, ustalenia ich numerów, granic oraz siedzib obwodowych komisji 
wyborczych. 

Pan Jerzy Pernal udzielił wyjaśnień do projektu uchwały na podstawie 
uzasadnienia do niniejszej uchwały stanowiącego załącznik nr 7 do niniejszego 
protokółu. 

Pan Andrzej Długi zadał pytanie formalne: W przypadku gdy nie została podjęta 
uchwała w sprawie podziału Gminy Cewice na okręgi wyborcze, czy można 
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głosować w sprawie uchwały podziału Gminy Cewice na stałe obwody 
głosowania, ustalania ich numerów, granic oraz siedzib obwodowych komisji 
wyborczych? 

Pan Radca Prawny- Wojciech Namiotko poinformował, że ze względów 
formalnych uchwałę w sprawie podziału Gminy na obwody głosowania 
powinno się głosować, gdyż nie ma podstaw prawnych aby tego nie robić, 
zostanie ona w terminie późniejszym skorygowana przez Komisarza 
Wyborczego. 

Pan Piotr Mądrzak przedstawił negatywną opinię do projektu uchwały 
w imieniu Komisji Budżetu i Rozwoju Rady Gminy Cewice. 

Pani Mariola Szyca przedstawiła pozytywną opinię w imieniu Komisji 
Rolnictwa i Ochrony Środowiska odnośnie odczytanego projektu uchwały. 

Pani Katarzyna Drywa przedstawiła pozytywną opinię do niniejszego projektu 
uchwały w imieniu Komisji Oświaty, Opieki Społecznej, Zdrowia, Kultury 
i Sportu. 

Radny Jerzy Bańka przedstawił negatywną opinię do projektu uchwały 
w imieniu Komisji Infrastruktury Komunalnej i Inwestycji. 

Pan Wiesław Doliński przedstawił pozytywną opinię do projektu uchwały 
w imieniu Komisji Rewizyjnej. 

Pan Jerzy Bańka wyraził swój sprzeciw w stosunku do głosowania nad uchwała 
w sprawie podziału Gminy Cewice na obwody głosowania, stwierdził, że te obie 
uchwały są kompatybilne i w przypadku sprzeciwu wobec poprzedniej uchwały 
będzie również przeciwny uchwale w sprawie obwodów. 

Pan Krzysztof Decyk przekazał, iż trzeba rozgraniczyć te dwie uchwały. 
W przypadku tej drugiej uchwały zmieniamy tylko siedzibę obwodu Komitetu 
Wyborczego w Cewicach z tzw. „małej szkoły" do budynku Gimnazjum ze 
względu na to iż „mała szkoła" nie spełnia wymogów dot. przeprowadzenia 
wyborów. Mieszkańcy Oskowa zawsze głosowali w Komisji, która znajdowała 
się w Cewicach. 
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Pan Wiesław Keller zaproponował aby przyłączyć Oskowo do okręgu 
wyborczego w Siemirowicach. 

Pan Krzysztof Decyk poinformował, że dodanie m. Oskowo do pierwszego 
okręgu wyborczego jest nie zgodne z prawem. 

Pan Jerzy Pernal skierował pytanie do Radcy Prawnego: Czy można ingerować 
w treść propozycji Wójta przez Radę? 

W odpowiedzi Pan Wojciech Namiotko przekazał, że nie można ingerować, 
można jedynie jej nie przyjąć. 

Radni pytań i uwag do przedstawionego projektu uchwały nie mieli, więc 
przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały: 
za - 5, 
przeciw - 7, 

wstrzymujących się - 1. 

Ad. 15 

Wójt Gminy Cewice przedstawił informacje na temat wykonania uchwał z 
poprzedniej sesji: 

• uchwała w sprawie wysokości opłat za korzystanie z wychowania 
przedszkolnego została opublikowana 12 marca 2018 r. w Dzienniku 
Urzędowym Województwa Pomorskiego, 

• uchwała w sprawie zniesienia form ochrony przyrody, została 
opublikowana 2 marca 2018 r. w Dzienniku Urzędowym Województwa 
Pomorskiego. 

W dalszej części Wójt Gminy przedstawił blok informacyjny na poniższe 
tematy: 

• zlecono wycenę na zbycie działek w Cewicach i w Maszewie Lęborskim, 
• została wyrażona zgoda na ustalenie prawa służebności przesyłu 

ciepłociągu Siemirowice, 
• informacje o mieszkaniach wojskowych w Siemirowicach, 
• Gmina będzie mogła złożyć 1 wniosek na dofinansowanie dróg (Pan 

Jerzy Pernal zaproponował odcinek drogi z Bukowiny do 
Niepoczołowic), 
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• Gmina wraz z Powiatem będzie miała możliwość zgłosić drogę 
powiatową do konkursu (chodzi o drogę od skrzyżowania na Dzięcielec 
do Popowa), 

• 22 marca 2018 r. na terenie Gminy Cewice odbyła się wizyta 
przedstawicieli ze Szwecji, Litwy, Czarnej Dąbrówki i Gdańska 
w ramach projektu „Południowy Bałtyk" . 

• 15-16.03.2018 na terenie Powiatu Lęborskiego odbyły się ćwiczenia 
w sprawie zarządzania kryzysowego polegające na zgraniu 
poszczególnych jednostek administracji publicznej w przypadku 
pojawienia się choroby ASF, 

• Informacje na temat remontów dróg wojewódzkich, 
• Informacje na temat dróg powiatowych - rozstrzygnięto przetarg na 

remont drogi na odcinku drogi od skrzyżowania Maszewo Lęborskie 
w kierunku Krępkowic i na odcinku drogi od Unieszynka do Karwicy, 

• 16.02.2018 r. odbyło się spotkanie przedstawicieli Wód Polskich -
hodowców ryb i rolników. 

Ad. 16 a 

Przewodniczący Rady odczytał opinie wypracowane przez komisje stałe Rady 
Gminy Cewice: 

1. Komisja Budżetu i Rozwoju Rady Gminy Cewice na posiedzeniu w dniu 
27 marca 2018 r. wypracowała następującą opinię: 

W związku z pismem nr GCK.032.3.2018 z dnia 22.02.2018r. w sprawie 
zmniejszenia dotacji dla GCK w 2018 roku i w związku z tym z rezygnacji 
niektórych zaplanowanych remontów i przedsięwzięć w GCK w Cewicach, 
Komisja opiniuje pozytywnie prośbę Dyrektora GCK 
o dodatkowe środki na wykonanie montażu P-Poż w budynku GCK po 

przedstawieniu przez Dyrektora GCK realnego kosztorysu dotyczącego tego 
zadania. 

Za powyższą opinią członkowie Komisji Budżetu i Rozwoju Rady Gminy 
Cewice opowiedzieli się jednogłośnie (5-za). 

2. Komisja Rolnictwa i Ochrony Środowiska Rady Gminy Cewice na 
posiedzeniu w dniu 27.03.2018 r. wypracowała następującą opinię: 

Komisja opiniuje pozytywnie projekt Umowy Wykonawczej z Operatorem 
Wewnętrznym. 
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W powyższej sprawie członkowie Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska 
Rady Gminy Cewice głosowali jednogłośnie (5 - za). 

3. Komisja Infrastruktury Komunalnej i Inwestycji Rady Gminy Cewice na 
posiedzeniu w dniu 26.03.2018 r. wypracowała następujące opinie: 

a) Komisja Infrastruktury Komunalnej i Inwestycji opiniuje pozytywnie projekt 
Umowy Wykonawczej z Operatorem Wewnętrznym. W powyższej sprawie 
członkowie Komisji Infrastruktury Komunalnej i Inwestycji Rady Gminy 
Cewice głosowali jednogłośnie (5 - za), 

b) Komisja Infrastruktury Komunalnej i Inwestycji odnośnie pisma nr 
ZKK.7021.1.2018 z dnia 09.02.2018 r. - w sprawie wniosku z Sołectwa Karwica 
dotyczącego podwieszenia trzech lamp na istniejących słupach energetycznych 
w miejscowościach: Karwica (dolna) przy budynku mieszkalnym nr 3, Karwica 
(górna) na odcinku drogi - między budynkami nr 5 i 6, Karwica (górna) przy 
drodze w kierunku Unieszynka, Komisja zaopiniuje wniosek 
w miesiącu kwietniu br. na posiedzeniu, które w całości będzie poświęcone 
sprawom oświetlenia na terenie gminy (podwieszenia, montaż lamp). 

c) Komisja Infrastruktury Komunalnej i Inwestycji odnośnie pisma 
nr ZKK.7021.2.2018 z dnia 09.02.2018 r. w sprawie wniosku Radnej Gminy 
Pani Aleksandry Bulman z Unieszyna dotyczącego wykonania oświetlenia 
bloków nr 22, 23 w Unieszynie, postawienia lamp przy domu Państwa 
Łodkowskich 
w Unieszyńcu oraz położenia nawierzchni asfaltowej na drodze w kierunku od 
Unieszyna do Unieszyńca, zaczynając od rzeki przez ok 500 m. w kierunku 
Unieszyńca, Komisja zaopiniuje wniosek w miesiącu kwietniu br. na 
posiedzeniu, które w całości będzie poświęcone sprawom oświetlenia na terenie 
gminy (podwieszenia, montaż lamp) oraz odnośnie remontu drogi Komisja 
dokona oceny stanu dróg gminnych i po weryfikacji wytypuje drogi do remontu, 
które wymagają pilnej naprawy. 

Ad. 16 b 

Przewodniczący Rady K. Decyk odczytał pisma, które wpłynęły do Rady 
Gminy Cewice: 

• Pismo z OPS o sygnaturze OPS.3123.2.1.2018.EM, które wpłynęły do 
biura Rady Gminy Cewice 26.02.2018 r. w sprawie sprawozdania 
z działalności Ośrodka za rok 2017 oraz zamierzenia i potrzeby 
w zakresie pomocy społecznej na rok 2018, 

• Pisma z Ministerstwa Rolnictwa i Rozwoju Wsi o sygnaturze 
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F.we.071.24.2018 w sprawie naliczania środków pieniężnych dla Izb 
Rolniczych, 

• Pismo z GCK o sygnaturze GCK.032.3.2018 w sprawie zwiększenia 
środków finansowych na działalność Gminnego Centrum Kultury 
w Cewicach, 

• Pismo z Sołectwa Siemirowice o sygnaturze ZKK.7021.3.2018., które 
wpłynęło dnia 20 marca 2018 r. w sprawie podwieszenia lamp na terenie 
w/w sołectwa. 

• Pismo z dnia 23 marca 2018 r. o sygnaturze IN-II.414.6.2018.MŻ i Pismo 
z dnia 5 kwietnia 2018 r. o sygnaturze IN-II.414.6.2018.MŻ r. od 
Wojewody Pomorskiego w sprawie oświadczeń majątkowych, 

• Pismo informacyjne na temat programu szkoleń dla radnych od firm: 
Fundacja Rozwoju Demokracji Lokalnej i Suprema Lex. 

Ad. 17 

Interpelacje i zapytania Radnych, 

Pan Andrzej Długi zapytał czy jest w Gminie Cewice program zapobiegania 
bezdomności i wspomagania bezdomnych? 

Wójt - nie przypominam sobie aby Rada Gminy Cewice uchwalała taki projekt o 
bezdomnych. 

Pan Jerzy Bańka poinformował iż dnia 05.04.2018 r. o godz. 14:00 odbędzie się 
objazd dróg gminnych. 

Pani Marzena Reclaf zapytała na jakim etapie są prace oświetlenia na ulicy 
Leśnej. 

Pan Jerzy Pernal poinformował, iż nie ma jeszcze pozwolenia na budowę. 

Pan Herbert Rosin zapytał na jakim etapie są prace wodociągu w miejscowości 
Pieski. Przestawił prośbę Pani Dering o usunięcie drzewa stojącego przy jej 
ogrodzeniu na sąsiedniej działce Państwa Stromskich. 

Pan Jerzy Pernal poinformował, iż projekt jest gotowy ale nie ma decyzji -
pozwolenia wodno-prawnego od Wód Polskich. 

Pan Andrzej Długi zaproponował Przewodniczącemu Komisji Infrastruktury 
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Komunalnej i Inwestycji aby skonsultował z Panią Skarbnik czy można 
zwiększyć zadłużenie Gminy w celu remontu dróg gminnych. 

Pan Keller poinformował, że Nadleśnictwo w Cewicach będzie 
współfinansować wraz z samorządami remonty dróg użytkowanych przez firmy 
wywożące drewno z lasu. 

Pan Wiesław Doliński zapytał: jak wygląda sprawa odnośnie wycinki drzewa 
(lipy) w Osowie Lęborskim. 

Pan Wójt - jeszcze nie wiem kiedy będzie wycięte ale pamiętam o tej sprawie. 

Ad. 18 

Przewodniczący K. Decyk odczytał interpelacje i zapytania zgłoszone przez 
Pana Andrzeja Długiego: 
- pismo nr 7/2018, 8/2018, 9/2018, 10/2018, 11/2018 a następnie pisma 
stanowiące odpowiedzi na ww. pisma Pana A. Długiego przygotowane przez 
Wójta Gminy Cewice oraz Przewodniczącego Rady Gminy. 

Odczytane pisma stanowią załącznik nr 8 do niniejszego protokółu. 

Ad. 19 

Pan Zbigniew Krefta zgłosił, że nie zapisano w protokole remontu drogi w 
kierunku ul. Zielony Dwór w miejscowości Siemirowice. 

Pan Antoni Korościk zapytał o sprawy ziemi pod plac zabaw i o sprawy 
oświetlenia dróg gminnych w miejscowości Osowo Lęborskie. 

Wójt Jerzy Pernal wyjaśnił, że przejęcie ziemi pod plac zabaw w miejscowości 
Osowo Lęborskie będzie uzależnione od agencji KOWR. W związku z tym 
będzie wysłane do KOWR pismo o zajęcie stanowiska przekazania ziemi pod 
plac zabaw w m. Osowo Lęborskie. 

Pan Michał Grybisz zaproponował aby po objeździe dróg gminnych przez 
Komisję Infrastruktury Komunalnej i Inwestycji, Zespół Referatu ds. 
Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej niezwłocznie zajął się zapisanymi 
usterkami dróg. Postulował aby Komisja Infrastruktury Komunalnej 
i Mieszkaniowej przy objeździe dróg zajęła się również sprawami oświetlenia. 
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Ad. 20 

Pan Przewodniczący złożył życzenia świąteczne z okazji zbliżających się Świąt 
Wielkanocnych. 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad X X X I sesji Pan Przewodniczący 
K. Decyk podziękował zebranym za przybycie i zamknął obrady o godz. 16.30. 

Protokół sporządziła: 
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Uzasadnienie do zmian w uchwale budżetowej na 2018 rok 

DOCHODY - załącznik nr 1 - zmniejszenie dochodów o 38.115,97 zł 

1. Dział 750 
+90.300,00 zł - zwrot niewykorzystanej dotacji celowej za 2017 rok przez Zespół Szkolno-
Przedszkolny w Bukowinie 

2. Dział 801 
- 143.596,00 zł - zmniejszenie części oświatowej subwencji ogólnej 

3. Dział 853 
+ 13.301,03 - zwiększenie dochodów na realizację projektów finansowanych ze środków UE: 
„Aktywizacja zawodowa osób pozostających bez pracy" oraz „Aktywizacja społeczno-zawodowa 
mieszkańców Powiatu Lęborskiego" 

4. Dział 855 
+ 1.880,00 zł - zwiększenie dochodów z tytułu wyegzekwowanych należności od dłużników 
alimentacyjnych 

WYDATKI - załącznik nr 2 - zwiększenie wydatków o kwotę 28.521,02 zł 

ł 1. Dział 600 
- 3.177,00 zł - zmniejszenie wydatków z tytułu dodatkowego wynagrodzenia rocznego 
pracowników interwencyjnych 

2. Dział 750 
- 2.962,00 zł - zmniejszenie wydatków z tytułu dodatkowego wynagrodzenia rocznego 
pracowników interwencyjnych 

3. Dział 801 
- 63.442,41 z ł -zmnie jszenie dotacji dla niepublicznych jednostek systemu oświaty 
+ 90.3000 zł - rozbudowa budynku szkolnego w Bukowinie 

4. Dział 853 
+ 13.301,03 - zwiększenie wydatków na realizację projektów finansowanych ze środków UE: 
„Aktywizacja zawodowa osób pozostających bez pracy" oraz „Aktywizacja społeczno-zawodowa 
mieszkańców Powiatu Lęborskiego" 

Załącznik Nr 3 i 3a 

W wyniku wprowadzonych w/w zmian w planie wydatków (załącznik nr 2) nakłady inwestycyjne uległy 
zwiększeniu o 90.300,00 zł. 

Ogółem plan wydatków majątkowych po dokonanych zmianach wynosi 9.794.550,97 zł. 

Załącznik Nr 4 
Załącznik został uaktualniony w wyniku zmian wprowadzonych w załączniku nr 2 (dotyczy projektów 
„Aktywizacja zawodowa osób pozostających bez pracy" oraz „Aktywizacja społeczno-zawodowa 
mieszkańców Powiatu Lęborskiego") 

Załącznik Nr 5 

Zwiększony został planowany deficyt o kwotę 66.636,99 zł, który obecnie wynosi 2.789.111,49 zł. 
Źródłem pokrycia planowanego deficytu są przychody pochodzące z emisji obligacji komunalnych. 
Natomiast wolne środki w wysokości 1.267.111,49 zł oraz przychody z emisji obligacji komunalnych w 
wysokości 104.888,51 zł przeznaczone są na wykup obligacji komunalnych i spłatę pożyczki z 
WFOŚiGW w Gdańsku. 



Objaśnienia do Uchwały nr 2$$fJ..{.j£k/2018 Rady Gminy Cewice z dnia 29 marca 2018 
r. w sprawie zmiany uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Cewice na lata 2018 + 2030 

W załączniku nr 1 do niniejszej uchwały dokonano dla 2018 roku zmian, które wynikają ze zmian 
wprowadzonych w budżecie gminy w 2018 roku, tj. w zakresie: 

- planowanej kwoty dochodów, 

- planowanej kwoty wydatków, 

- planowanej kwoty przychodów, 

1. Dochody ogółem zostały zmniejszone o 236,811,97 zł, w tym: 

a) dochody bieżące - spadek o 236.811,97 zł, 

b) dochody majątkowe - bez zmian. 

2. Wydatki ogółem zostały zmniejszone o 170.174,98 zł, w tym: 

a) wydatki bieżące - spadek o 260.474,98 zł, 

b) wydatki majątkowe - wzrost 90.300,00 zł. 

3. Zwiększeniu uległa kwota wolnych środków z lat ubiegłych o 66.636,99 zł. 

4. W wyniku wprowadzonych zmian dla roku 2018 uległ zwiększeniu planowany deficyt budżetowy o 
kwotę 66.636,99 zł i wynosi 2.789.111,49 zł. Źródłem pokrycia planowanego deficytu są przychody 
pochodzące z emisji obligacji komunalnych. 

5. Na pokrycie planowanych spłat rat kredytów planuje się przychody pochodzące z: 

a) wolnych środków z lat ubiegłych w kwocie 1.267.111,49 zł, 

b) emisji obligacji komunalnych w kwocie 104.888,51 zł. 

6. W załączniku nr 2 zostały zwiększone limity na 2018 rok projektów: 

a) „Aktywizacja zawodowa osób pozostających bez pracy" - wzrost o 9.140,86 zł, 

b) „Aktywizacja społeczno-zawodowa mieszkańców Powiatu Lęborskiego" - wzrost o 4.160,17 zł. 
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UZASADNIENIE 

do projektu uchwały Rady Cewice z dnia 29 marca 2018 roku w sprawie 
przekazania środków f inansowych na Fundusz Wsparcia Policji Komendy 
Wojewódzkiej Policji w Gdańsku 

Zgodnie z art.7 ust 1 ustawy o samorządzie gminnym zaspokajanie zbiorowych potrzeb 
należy do zadań własnych gminy. W szczególności zadania własne obejmują sprawy 
porządku publicznego i bezpieczeństwa obywateli. Stosownie do art. 13 ust. 4a pkt 1 
ustawy o Policji Rada Gminy może przekazać, na warunkach określonych w 
porozumieniu zawartym pomiędzy organem wykonawczym gminy a właściwym 
komendantem Policji, środki finansowe z przeznaczeniem na rekompensatę pieniężną za 
czas służby przekraczający normę określoną w art. 33 ust. 2 ustawy o Policji. 

Sfinansowanie dodatkowych patroli Policji ze środków pochodzących z budżetu Gminy 
niewątpliwie wpłynie na poprawę bezpieczeństwa mieszkańców Gminy Cewice. 

Środki finansowe na realizację w/w zadań zostały ujęte w Uchwale Nr XXVIII/320/2017 
Rady Gminy Cewice z dnia 28 grudnia 2017 r. w sprawie uchwalenia budżetu Gminy 
Cewice na 2018 rok. 
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Uzasadnienie do zmiany Uchwal nr: 

- XXXVII/328/2014 Rady Gminy Cewice z dnia 8 maja 2014 roku w sprawie uchwalenia 
Gminnego Programu Wspierania Edukacji Uzdolnionych Dzieci i Młodzieży z terenu Gminy 
Cewice 

- XIV/142/2016 Rady Gminy Cewice w sprawie warunków i trybu przyznawania przez Wójta 
Gminy Cewice stypendium-nagrody dla uzdolnionych uczniów 

W związku z reformą oświaty dotychczasowa 6 letnia szkoła podstawowa stała się 8 letnią 
szkołą podstawową oraz następuje wygaszanie oddziałów gimnazjalnych w szkołach na 
terenie naszej gminy. W związku z powyższym w niniejszych uchwałach dokonano zmian 
polegających na rozszerzeniu zapisu umożliwiającego ubieganie się o stypendium-nagrodę 
uczniom klas VII -VII I szkoły podstawowej (dotychczas w uchwałach istniał zapis 
umożliwiający ubieganie się o stypendium-nagrodę uczniów klas IV-VI szkół 
podstawowych). 
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UZASADNIENIE 

Podstawą prawną podjęcia przez Radę Gminy Cewice uchwały w sprawie przyjęcia „Programu opieki nad 
zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Cewice na rok 2018", 
zwanego Programem jest art. 1 la ustawy z dnia 21 sierpnia 1997 r. o ochronie zwierząt. 
Program ma zastosowanie do wszystkich zwierząt domowych, w szczególności psów i kotów, w tym kotów 
wolno żyjących oraz zwierząt gospodarskich. Większość działań określonych w Programie dotyczy psów i 
kotów, ponieważ skala bezdomności tych zwierząt jest największa. 
Powyższa uchwała określa zadania jakie gmina podejmuje w sprawie zapobiegania bezdomności na terenie 
Gminy Cewice, jak również wysokość ich finansowania. 
W dniu 31.01.2018 r., zgodnie z art. 11 a) ust. 7 i ust. 8 ustawy z dnia 21 sierpnia 1997 r. o ochronie zwierząt 
(Dz. U. z 2013 r., poz.856 ze zm.) wystąpiono do Powiatowego Inspektora Weterynarii w Lęborku, Towarzystwa 
Opieki nad Zwierzętami oddział w Słupsku oraz kół łowieckich o zaopiniowanie projektu Programu. 
Zaopiniowano pozytywnie i nie wniesiono uwag do projektu. 

Id: B3C1565F-A48D-4372-B398-853E4A065C60. Projekt Strona I 
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UZASADNIENIE 

Zakład Zagospodarowania Odpadów "Czysta Błękitna Kraina" realizuje zadania własne gmin 
wspólników spółki, w zakresie gospodarki odpadami komunalnymi, polegającego na przetwarzaniu 
odpadów komunalnych, z terenu gmin: Miasto Lębork, Gmina Nowa Wieś Lęborska, Miasto Łeba, 
Gmina Łęczyce, Gmina Choczewo, Gmina Cewice, Gmina Wicko, Gmina Krokowa, Gmina Linia, 
Gmina Miasto Władysławowo, Gmina Miasto Puck. Zakład Zagospodarowania Odpadów "Czysta 
Błękitna Kraina" świadczy usługi w zakresie przetwarzania odpadów, w szczególności 
przetwarzania odpadów komunalnych zmieszanych, odpadów zielonych i bioodpadów zbieranych 
selektywnie, a także przetwarzanie odpadów: papieru, szkła, tworzyw sztucznych, metali oraz 
pozostałych odpadów komunalnych wytwarzanych i odbieranych z terenu gmin wspólników spółki 
(gminy macierzyste). Zadanie, o którym mowa wyżej ma charakter usługi publicznej, świadczonej 
w ogólnym interesie gospodarczym i jest realizowane 
w celu zaspokajania zbiorowych potrzeb wspólnoty. Zakład Zagospodarowania Odpadów "Czysta 
Błękitna Kraina" ubiega się o dofinansowanie przedsięwzięcia pn. „Rozbudowa kompostowni 
w RIPOK Czarnówko" w formie dotacji na realizację tego przedsięwzięcia z Regionalnego 
Programu Operacyjnego Województwa Pomorskiego 2014- 2020 (dalej RPOWP). W odniesieniu 
do przedsięwzięć, ubiegających się o dofinansowanie z RPOWP mają zastosowanie „Wytyczne 
w zakresie reguł dofinansowania z programów operacyjnych podmiotów realizujących obowiązek 
świadczenia usług publicznych w ramach zadań własnych jednostek samorządu terytorialnego 
w gospodarce odpadami" opracowane i opublikowane przez Ministerstwo Rozwoju Regionalnego 
pod nr.: MIiR/H/2014-2020/28(1)10/2015. Celem Wytycznych jest wskazanie reguł przekazywania 
operatorom dofinansowania z programów operacyjnych na realizację projektów gmin i 
województw, związanych ze świadczeniem usług publicznych w gospodarce odpadami. Zgodnie z 
tymi wytycznymi konieczne jest nałożenie obowiązku świadczenia usług publicznych 
(przetwarzania odpadów komunalnych) na spółkę komunalną w drodze uchwały rady gminy. 
Z uwagi na kilkunastu wspólników zasadne jest by czynności związane z kontrolą i przeglądem 
mechanizmu rekompensaty oraz wskaźników rekompensaty prowadził jeden ze wspólników. 
Zaproponowano wspólnika o największej liczbie udziałów tj. Gmina Nowa Wieś Lęborska. 
Podjęcie przedmiotowej uchwały jest jedną z czynności niezbędnych do wykonania aby Zakład 
Zagospodarowania Odpadów "Czysta Błękitna Kraina" w Czarnówku mógł ubiegać się 
o dofinansowanie zgodnie z wymogami RPO dla Województwa Pomorskiego dla nowego 
przedsięwzięcia pn. „Rozbudowa kompostowni w RIPOK Czarnówko". 
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UZASADNIENIE 

Zgodnie z art. 13 ustawy z dnia 11 stycznia 2018 r. o zmianie niektórych ustaw w celu zwiększenia 

udziału obywateli w procesie wybierania, funkcjonowania i kontrolowania niektórych organów publicznych, 

rada gminy zobowiązana jest do dokonania podziału gminy na stale obwody głosowania oraz ustalenia ich 

numerów, granic oraz siedzib obwodowych komisji wyborczych w terminie 1 miesiąca od dnia podziału 

gminy na okręgi wyborcze, t j . w terminie do dnia 01 maja 2018 r. 

Zgodnie z pismem Państwowej Komisji Wyborczej ZPOW-521-2/18 z dnia 05 lutego 2018 r., 

Przewodniczący PKW wyjaśnił, iż według jego oceny uchwały w sprawie podziału gminy na okręgi 

wyborcze mogą być podejmowane na jednej sesji rady gminy, z zastrzeżeniem, że w pierwszej kolejności 

zostanie podjęta uchwała w sprawie podziału gminy na okręgi wyborcze. 

W obwodach głosowania dokonano zmiany w obwodzie głosowania Nr 1 poprzez zmianę siedziby 

obwodowej komisji wyborczej t j . z ulicy Juliana Węgrzynowicza 1 na ulicę Wincentego Witosa 65. 
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I Cewice, dn. . . 0 2 . 2018 r 

Andrzej DŁUGI 
Radny Rady Gminy Cewice 

7/2018 

Pan 
Przewodniczący Rady Gminy Cewice 
w Cewicach 

Dnia 30.01.2018 r., pocztą elektroniczną, zgłosiłem swoją osobę na szkolenie m. in. radnych, jako 
odpowiedź na przesłaną z Biura Rady ofertę szkoleniową, na temat „Nowelizacja ustrojowych ustaw 
samorządowych - wdrożenia zmian w praktyce. Nowe zadnia organów JST." Szkolenie w Gdańsku, 
w Hotelu Focus przy ul. Elbląskiej 85, w dniu 5 marca 2018 r. 
Dnia 31.01.2018 roku otrzymałem informację, że w powyższym celu należy „...bezpośrednio 
kontaktować się z Przewodniczącym Rady Gminy Cewice - Panem Krzysztofem Decykiem pod 
nr tel 512 418 072." (podkreślenie moje). 

Uprzejmie informuję Pana Przewodniczącego, że działanie Rady Gminy , a tym samym radnych, 
jest jawne. Nie powinno ono stwarzać jakichkolwiek przesłanek do naruszenia zasad uczciwości, 
dbania o dobre imię Rady Gminy, stwarzać wrażenia działań korupcyjnych, źle pojętego koleżeństwa 
i innych podobnych negatywnych zjawisk w działalności publicznej. 
Tajemnicze rozmowy, tajemnicze spotkania, nieformalne poparcia, tajemne prośby o przychylne 
rozpatrzenie wniosku czy podania oraz inne podobne działania - prowadzą do naruszania 
podstawowych zasad demokracji, uczciwości i jawnego działania. Prowadzą wprost do 
korumpowania radnych. 

Na podstawie §29 Statutu Gminy Cewice, w związku z art.llb ustawy z dnia 8. marca 1990 r. 
o samorządzie gminnym składam do Pana Przewodniczącego Rady Gminy Cewice następujące 
pytania: 

1. Co jest powodem wymuszania na mnie (lub ewentualnie innych radnych) bezpośredniego 
kontaktu z Panem Przewodniczącym w sprawie wzięcia udziału w szkoleniu ? 

2. Proszę o podanie podstawy prawnej upoważniającej do takiego działania Pana 
Przewodniczącego wobec radnych (radnego) ? 



Cewice, dn. !H: ...02. 2018 r 

Andrzej DŁUGI 
Radny Rady Gminy Cewice 

8/2018 

1 ^ 

Pan 
Przewodniczący Rady Gminy Cewice 
w Cewicach 

Na podstawie §29 Statutu Gminy Cewice, w związku z art.llb ustawy z dnia 8. marca 1990 r. 
o samorządzie gminnym składam do Pana Przewodniczącego Rady Gminy Cewice następujące 
pytania. 
Z otrzymanych od pana Przewodniczącego odpowiedzi na temat udziału lub reprezentowania Rady 
Gminy Cewice w różnorodnych przedsięwzięciach zewnętrznych przez radnych, pisma 
nr SMS.0004.13.2017 i SMS 0004.3.2018, wynika jednoznacznie, że tylko Pan brał udział lub 
reprezentował Radę Gminy Cewice na zewnątrz. Głównie w ramach Forum Przewodniczących Rad 
Gmin i Powiatów Pomorza oraz Kongresach Gmin Wiejskich. 
W tej sytuacji proszę o odpowiedź na następujące pytania: 

1. Kiedy Rada Gminy Cewice wybrała Pana lub desygnowała Pana do reprezentowania Jej na 
Forum Przewodniczących Rad Gmin i Powiatów Pomorza oraz w Kongresach Gmin 
Wiejskich ? 

2. Co było powodem nie składania przez Pana informacji lub sprawozdania z przedsięwzięć, w 
których brał Pan udział w imieniu Rady Gminy ? 



Cewice, dn.W.: ...02. 2018 r 

Andrzej DŁUGI 
Radny Rady Gminy Cewice 

9/2018 

Pan 
Przewodniczący Rady Gminy Cewice 
w Cewicach 

Na podstawie §29 Statutu Gminy Cewice, w związku z art.l lb ustawy z dnia 8. marca 1990 r. 
o samorządzie gminnym składam do Pana Przewodniczącego Rady Gminy Cewice następujące 
pytania do Wójta Gminy Cewice. 

W otrzymanej od Przewodniczącego Rady Gminy Cewice odpowiedzi dotyczącej udziału 
radnych w przedsięwzięciach zewnętrznych (szkolenia, narady, spotkania merytoryczne etc, etc.) -
pisma SMS.0004.13.2017 i SMS.0004.3.2018, pojawiają się faktury „za kwartalny udział" w Forum 
Przewodniczących Gmin i Powiatów Pomorza. Kwoty od 220,00 do 250,00 zł/kwartalnie. 
Proszę o odpowiedź na pytania: 

1. Czego dotyczą te kwoty, za co zostały poniesione ? 
2. Jaka jest podstawa prawna ich honorowania ? _ • 

•A-



Cewice, dn.$|.:...02. 2018 r 

Andrzej DŁUGI 
Radny Rady Gminy Cewice 

10/2018 

Pan 
Przewodniczący Rady Gminy Cewice 
w Cewicach 

Na podstawie §29 Statutu Gminy Cewice, w związku z art.llb ustawy z dnia 8. marca 1990 r. 
o samorządzie gminnym składam do Pana Przewodniczącego Rady Gminy Cewice następujące 
pytania do Wójta Gminy Cewice. 

W otrzymanej od Przewodniczącego Rady Gminy Cewice odpowiedzi dotyczącej udziału 
radnych w przedsięwzięciach zewnętrznych (szkolenia, narady, spotkania merytoryczne etc, etc.) 
- pisma SMS.0004.13.2017 i SMS.0004.3.2018, wynika, że uczestniczył Pan w szkoleniach w 
ramach Foru Przewodniczących Rad Gmin i Powiatów Pomorza. Przykładem jest udział w takim 
przedsięwzięciu w m. Kistowo w dniach 15-16.09.2017 r. Z otrzymanej informacji wynika również, 
iż Pana pobyt w m. Kistowo był finansowany z dz. 750, rozd. 75022, § 4300, czyli pieniędzy 
(budżetu) Rady Gminy. 
Proszę o odpowiedź na pytania: 

1. ile razy uczestniczył Pan, w latach 2014-2017, w przedsięwzięciach organizowanych przez 
Forum Przewodniczących Rad Gmin i Powiatów Pomorza, jakie to były przedsięwzięcia ? 
Proszę o podanie, dla każdego roku: 
- daty i nazwy przedsięwzięcia. 
- całkowitych kosztów udziału w każdym przedsięwzięciu. 
- nazwy i numeru faktury (lub rachunku) oraz z jakich pozycji z budżetu gminy zapłacono. 

2. kto zapraszał Pana na te przedsięwzięcia i w jakiej formie kierowano do Pana zaproszenia 
(pocztą, pocztą elektroniczną, przez osoby, etc.) ? 

3. dlaczego nie informował Pan o udziale w tych przedsięwzięciach i ewentualnych podjętych 
decyzjach przez zgromadzenia, na sesjach Rady Gminy Cewice ? 

4. proszę o podanie podstawy prawnej sfinansowania Pańskiego pobytu na Forum 
Przewodniczących Rad Gmin i Powiatów Pomorza w m. Kistowo z pieniędzy (budżetu) Rady 
Gminy? 



Cewice, dn. . .L '...02. 2018 r 

Andrzej DŁUGI 
Radny Rady Gminy Cewice 

11/2018 

Pan 
Przewodniczący Rady Gminy Cewice 
w Cewicach 

Na podstawie §29 Statutu Gminy Cewice, w związku z art.llb ustawy z dnia 8. marca 1990 r. 
o samorządzie gminnym składam na ręce Pana Przewodniczącego Rady Gminy Cewice następujące 
pytania do Wójta Gminy Cewice. 

Promocja Gminy to ważne, ściśle oznaczone zadanie gminy. Często zależne od wyobraźni, 
zdolności organizacyjnych i kreatywności wielu ludzi i zespołów ludzkich. 
Proszę o odpowiedź na pytanie: 

1. Ile w poszczególnych latach 2014-2017 wydano pieniędzy na promocje Gminy Cewice ? 
2. Jakie zrealizowano, w poszczególnych latach - proszę o podanie daty, przedsięwzięcia 

promocyjne, ile kosztowało, każde z tych przedsięwzięć ? 
3. Jakie poniesiono, w poszczególnych latach, w ramach programów promocyjnych gminy 

wydatki rzeczowe i osobowe ( na jakie zamierzenia) ? 
4. Jakie podmioty, w poszczególnych latach, działały na rzecz promocji gminy i jakie otrzymały 

wsparcie finansowe od gminy ? 



RADA GMINY CEWICE 

Cewice, 15.02.2018 r. 
SMS.0004.f;..2018 

Sz. P. 

Andrzej Długi 

Radny Gminy Cewice 

W odpowiedzi na Pana pisma nr 6/2018 i 7/2018, które wpłynęły do biura Rady Gminy Cewice 
dnia 01.02.2018r., informuję iż zgodnie z ustaleniami z radnymi podczas ostatniej sesji Rady 
Gminy szkolenie dla wszystkich radnych zostanie zorganizowane w Urzędzie Gminy w Cewicach 
stosownie wg tematyki zaproponowanej i wybranej przez większość radnych. Jednocześnie 
przypominam, że drogą poczty elektronicznej oraz w formie papierowej na ww. sesji otrzymaliście 
Państwo propozycje przykładowych szkoleń do zapoznania się oraz w celu ewentualnego 
wykorzystania do przygotowania zakresu tematów, które miałyby być omawiane na szkoleniu dla 
radnych. 

Z poważaniem 

Otrzymują: 
1. Adresat, 
2. a/a. 

MMN 

Urząd Gminy w Cewicach, ul W Witosa 16, 84-312 Cewice 
tei. 59 861 3 4 60, 59 861 34 61, fax 59 861 34 62, www.cewice.pl, sekretariat@cewice.pl 

http://www.cewice.pl
mailto:sekretariat@cewice.pl
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WG.033.04.2018 Cewice, 20.02.2018 r. 

Pan Krzysztof Decyk 
Przewodniczący Rady Gminy Cewice 

Odpowiedz na pytania skierowane do Wójta Gminy Cewice 
przez radnego Andrzeja Długiego 

zawarte w piśmie otrzymanym dn. 07.02.2018. 

Pytania : 
W otrzymanej od P r z e w o d n i c z ą c e g o Rady Gminy Cewice odpowiedzi dotyczące j udziału radnych w 
przedsięwzięciach z e w n ę t r z n y c h ( szkolenia, narady, spotkania merytoryczne, etc, etc.)- pisma 
SMS.0004.13.2017 i SMS.0004.3.2018, pojawiają się faktury „ za kwartalny udzia ł" w Forum 
Przewodniczących Gmin i P o w i a t ó w Pomorza. Kwoty od 220,00 do 250,00 z ł /kwar ta ln ie , 

i Proszę o odpowiedź na pytania: 
' 1. Czego dotyczą te kwoty , za co zostały poniesione? 
2. Jaka jest podstawa prawna ich honorowania? 

Odpowiedzi: 

1.Kwoty te zostały poniesione na opłacanie kosztów udziału w pracach Forum 
Przewodniczącego Rady Gminy Cewice. Są to składki kwartalne , których wysokość jest 

C\ ustalana przez Zarząd Forum w porozumieniu z Dyrektorem Fundacji Rozwoju Demokracji 
^ Lokalnej Oddział Regionalny w Gdańsku. Opłaty te pokrywają koszty związane z 

działalnością Forum w zakresie; 
- działalności konsultacyjnej i doradczej dla członków Forum; 
- podnoszeniu umiejętności i poszerzaniu wiedzy członków Forum poprzez organizację 
szkoleń i dyskusje problemowe; 
- przygotowania stanowisk w sprawach obowiązujących aktów prawnych i opinii 
projektowanych rozwiązań legislacyjnych; 
- działalności informacyjnej i wydawniczej; 
- współpracy z organizacjami samorządowymi , administracją rządową, organizacjami 
zawodowymi w kraju i za granicą; 
- doraźnego wspierania członków Forum w rozwiązywaniu problemów związanych z 
pełnioną przez nich funkcją. 

Urząd Gminy w Cewicach, ul. W. Witosa 16, 84-312 Cewice 
tel. 59 861 34 60, 59 861 34 61, fax 59 861 34 62, w w w . c e w i c e . p l , s e k r e t a r i a t @ c e w i c e . p l 
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2.Podstawą prawną honorowania faktur kwartalnych za udział Przewodniczącego Rady Gminy 
Cewice w Forum są: 

- podpisana Deklaracja członkowska Forum Przewodniczących Rad Gmin i Powiatów 
przy Fundacji Rozwoju Demokracji Lokalnej Ośrodku Regionalnym w Gdańsku; 

- paragraf 8 Statutu Forum Przewodniczących Rad Gmin i Powiatów Pomorza. 

Otrzymują: 
l.Rada Gminy Cewice - 2egz. 
2.. a/a 

Urząd Gminy w Cewicach, ul. W. Witosa 16, 84-312 Cewice 
tel. 59 861 34 60, 59 861 34 61, fax 59 861 34 62, w w w . c e w i c e . p l , s e k r e t a r i a t @ c e w i c e . p l 
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GMINA CEWICE 

WG.033.05.2018 Cewice, 20.02.2018 r. 

Pan Krzysztof Decyk 
Przewodniczący Rady Gminy Cewice 

Odpowiedz na pytania skierowane do Wójta Gminy Cewice 
przez radnego Andrzeja Długiego 

zawarte w piśmie otrzymanym dn. 07.02.2018. 

Pytania : 
„W otrzymanej od Przewodniczącego Rady Gminy Cewice odpowiedzi dotyczącej udziału radnych 
w przedsięwzięciach zewnętrznych ( szkolenia, narady, spotkania merytoryczne, etc, etc.)- pisma 
SMS.0004.13.2017 i SMS.0004.3.2018, wynika, że uczestniczył Pan w szkoleniach w ramach 

i Forum Przewodniczących Rad Gmin i Powiatów Pomorza. Przykładem jest udział w takim 
przedsięwzięciu m. Kistowo w dniach 15-16.09.2017r.. Z otrzymanej informacji wynika również, iż 

• Pana pobyt w m. Kistowo był finansowany z dz.750, rozdz.75022, §4300, czyli pieniędzy (budżetu ) 
i Rady Gminy. 
Proszę o odpowiedź na pytania: 
1. ile razy uczestniczył Pan w latach 2014-2017 , w przedsięwzięciach organizowanych przez Forum 

Przewodniczących Rad Gmin i Powiatów Pomorza, jakie to były przedsięwzięcia? 
Proszę o podanie dla każdego roku: 
- daty i nazwy przedsięwzięcia; 
- całkowitych kosztów udziału w przedsięwzięciu; 
- nazwy i numeru faktury ( lub rachunku) oraz z jakich pozycji budżetu gminy zapłacono. 

2. kto zapraszał Pana na te przedsięwzięcia i w jakiej formie kierowano do Pana zaproszenia ( poczta 
elektroniczną, przez osoby, etc.) ? 
3. dlaczego nie informował Pan o udziale w tych przedsięwzięciach i ewentualnych podjętych decyzjach 
przez zgromadzenia, na sesjach Rady Gminy Cewice? 
4. proszę o podanie podstawy prawnej sfinansowania Pańskiego pobytu na Forum Przewodniczących Rad 
pmin i Powiatów Pomorza w m. Kistowo z pieniędzy (budżetu) Rady Gminy?" 

0dpowiedzi: 
Nieprawdą jest ,że w piśmie nr SMS.0004.13.2017 jest jakakolwiek wzmianka o udziale 
Wójta Gminy Cewice w szkoleniach organizowanych przez Forum Przewodniczących 
Rad Gmin i Powiatów Pomorza. 

l .W latach 2014-2016 Wójt nie uczestniczył w szkoleniach organizowanych przez 
to Forum. W roku 2017 Gmina Cewice była współorganizatorem łącznie z Forum 

Urząd Gminy w Cewicach, ul W. Witosa 16, 84-312 Cewice 
tel. 5 9 861 34 60, 5 9 861 34 61, fax 5 9 861 34 62, w w w . c e w i c e . p l , s e k r e t a r i a t @ c e w i c e . p l 
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Przewodniczących Rad Gmin i Powiatów Pomorza jednego szkolenia w dniach 15-
16.września. Odbyło się ono w m. Kistowo. w Hotelu Kiston ( spółka władająca 
Hotelem Kiston ma siedzibę w m.. Łebunia). Gmina Cewice była 
współgospodarzem tego wydarzenia i podjęła się pokrycia części kosztów 
organizacji szkolenia podobnie jak inne gminy , które w poprzednich latach 
współorganizowały szkolenia Forum na swoim terenie. Faktura nr 1703101989 na 
kwotę 950,00PLN pokrywa również koszty noclegu ,15/16 września, 
Przewodniczącego Rady Gminy Cewice w Kistonie jako współgospodarza obrad 
Forum. 
2. Jako współorganizator szkolenia i spotkania w Kistonie Wójt nie zapraszał sam 
siebie, ale wspólnie z zarządem Forum wystosował zaproszenia m.in. do Wójta 
Gminy Sulęczyno , na terenie której leży miejscowość Kistowo oraz Zarządu 
Powiatu Lęborskiego i Przewodniczącego Rady Powiatu Lęborskiego, 

i 3. O spotkaniu Forum w m.Kistowo Wójt informował na spotkaniu przedsesyjnym 
w dn. 24.10.2017. Poinformowałem również o spotkaniu na terenie Urzędu Gminy 
w Cewicach z gościem i doradcą Fundacji Rozwoju Demokracji Lokalnej Panem 
Lloyd Halverson ekspertem ds. samorządności w stanie Washington USA (który był 
również obecny na Sesji Rady Gminy Cewice w dn. 14.09.2017) oraz krótkiej 
wycieczce autokarowej po terenie Gminy Cewice uczestników szkolenia, 
sfinansowanym z funduszu promocji gminy. 
4.Nie finansowano pobytu Wójta Gminy Cewice na Forum Przewodniczących Rad 
Gmin i Powiatów Pomorza w Kistowie z funduszy Rady Gminy Cewice. Mój 
udział polegał na obecności w czasie inauguracji obrad Forum oraz na kolacji 
kończącej pierwszy dzień obrad. Mój udział w części obrad i spotkań Forum w dniu 
15.09.2017 nie miał wpływu na wysokość faktury nr 1703101989. 

Otrzymują: 
1 .Rada Gminy Cewice - 2egz. 
2.. a/a 

i 
! 
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GMINA CEWICE 

WG.033.06.2018 Cewice, 20.02.2018 r. 

Pan Krzysztof Decyk 
Przewodniczący Rady Gminy Cewice 

Odpowiedz na pytania skierowane do Wójta Gminy Cewice 
przez radnego Andrzeja Długiego 

zawarte w piśmie otrzymanym dn. 07.02.2018. 

Pytania : 
Promocja Gminy to ważne, ściśle oznaczone zadanie gminy. Często zależne od wyobraźni, 

zdolności organizacyjnych i kreatywności wielu ludzi i zespołów ludzkich. Proszę o odpowiedź na 
pytanie: 

1. Ile w poszczególnych latach 2014-2017 wydano pieniędzy na promocje Gminy Cewice? 
2. Jakie zrealizowano, w poszczególnych latach - proszę o podanie daty, przedsięwzięcia 

promocyjne, ile kosztowało, każde z tych przedsięwzięć? 
3. Jakie poniesiono w poszczególnych latach, w ramach programów promocyjnych gminy 

wydatki rzeczowe i osobowe ( na Jakie zamierzenia)? 
4. Jakie podmioty w poszczególnych latach, działały na rzecz promocji gminy i jakie 

otrzymały wsparcie finansowe od gminy ? 
i 
Odpowiedzi: 

W związku z nieobecnością Inspektora ds. promocji i organizacji pozarządowych 
odpowiedź na zadane pytania zostanie udzielona do dnia 28.02.2018. 

Otrzymują: 
1 .Rada Gminy Cewice - 2egz. 
2.. a/a 

/ 

I 
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RADA GMINY CEWICE 

Cewice, 20.02.2018 r. 
SMS.0004.4.2018 

Sz. P. 
Andrzej Długi 
Radny Gminy Cewice 

W odpowiedzi na Pana pismo nr 8/2018, które wpłynęło do biura Rady Gminy Cewice dnia 
07.02.2018r., informuję iż zgodnie ze wzorem deklaracji przystąpienia do Forum 
Przewodniczących Rad Gmin i Powiatów Pomorza przy Fundacji Rozwoju Demokracji Lokalnej 
Ośrodka Regionalnego w Gdańsku - zgodę na mój udział podpisał Wójt Gminy Cewice. 

Na § 55. ust 1 Regulaminu Rady Gminy Cewice, na który się Pan powoływał podczas 
ostatniej sesji Rady Gminy Cewice, który mówi o tym że,: „1. Radny ma obowiązek: 1) brać udział 
w pracach Rady i jej organów oraz innych instytucjach samorządowych, do których został wybrany 
lub desygnowany ", informuję Pana, że Forum Przewodniczących Rad Gmin i Powiatów 
Pomorza funkcjonujące w ramach Fundacji Rozwoju Demokracji Lokalnej Ośrodka Regionalnego 
w Gdańsku jest instytucją pozarządową. 

Tematyka szkoleń organizowanych przez ww. FRDL dotyczyła zagadnień związanych 
z organizacją pracy stanowiska Przewodniczącego Rady i nie było żadnego powodu nie składania 
przeze mnie informacji lub sprawozdań z ww. szkoleń, w których brałem udział. 

W załączeniu przesyłam również pisma nr: WG.033.04.2018, WG.033.05.2018, 
WG.033.06.2018 z dnia 20.02.2018r., które stanowią odpowiedzi Wójta Gminy Cewice na pytania 
zadane przez Pana w pismach o nr: 9/2018, 10/2018, 11/2018r., które wpłynęły do biura Rady 
Gminy Cewice dnia 07.02.2018r. 

Załączniki: 
Pismo nr: WG.033.04.2018, WG.033.05.2018, WG.033.06.2018. 

Otrzymują: 
1. Adresat, 
2. a/a 

MMN 
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GMINA CEWICE 

WG.033.06.2018 Cewice, 28.02.2018 r. 

Pan Krzysztof Decyk 
Przewodniczący Rady Gminy Cewice 

Odpowiedz na pytania skierowane do Wójta Gminy Cewice 
przez radnego Andrzeja Długiego 

zawarte w piśmie otrzymanym dn. 07.02.2018. 

Pytania : 
Promocja Gminy to ważne, ściśle oznaczone zadanie gminy. Często zależne od wyobraźni, 

zdolności organizacyjnych i kreatywności wielu ludzi i zespołów ludzkich. Proszę o odpowiedź na 
pytanie: 

1. Ile w poszczególnych latach 2014-2017 wydano pieniędzy na promocję Gminy Cewice? 
2. Jakie zrealizowano, w poszczególnych latach - proszę o podanie daty, przedsięwzięcia 

promocyjne, ile kosztowało, każde z tych przedsięwzięć? 
3. Jakie poniesiono w poszczególnych latach, w ramach programów promocyjnych gminy 

wydatki rzeczowe i osobowe ( na jakie zamierzenia)? 
4. Jakie podmioty w poszczególnych latach, działały na rzecz promocji gminy i jakie 

otrzymały wsparcie finansowe od gminy ? 

Odpowiedzi: 
Pytanie 1 . 

Wydatki na promocję Gminy Cewice: 

Rok 2014 67.119,40 zł 

Rok 2015 66.346,57 zł 

Rok 2016 69.781,66 zł 

Rok 2017 83.221,79 zł 
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Pytanie 2. 

ROK 2014 

Zakup artykułów spożywczych na potrzeby sekretariatu oraz różnego rodzaju uroczystości i 
spotkania 

1.318,31 zł 

Zakup kwiatów na spotkania i uroczystości z udziałem władz samorządowych Gminy Cewice 230,00 zł 
Zakup materiałów i usług na nagrody i upominki za udział w konkursach, zawodach, za 
zasługi, osiągnięcia sportowe i naukowe, za promowanie Gminy Cewice (puchary, grawery, 
książki, sprzęt sportowy, odzież sportowa, usługi gastronomiczne, transportowe, artykuły 
spożywcze, szkolne i papiernicze, kosze upominkowe) 

12.029,72 zł 

Dofinansowanie imprez organizowanych na terenie Gminy Cewice (otwarcie terenów 
rekreacyjno - wypoczynkowych w Maszewie Lęborskim i w Siemirowicach, Wielka Orkiestra 
Świątecznej Pomocy, Rajd Rowerowy „Pocztylion" LOT Ziemia Lęborska, Festyn 
Odpustowy, Dożynki Gminne, Festyny Sołeckie, Obchody Międzynarodowego Dnia Strażaka 
w OSP Cewice, Łebunia i Pieski, Letni Turniej Piłki Nożnej o Puchar Wójta Gminy Cewice, 
Spotkanie Opłatkowe Sołtysów Powiatu Lęborskiego w GCK w Cewicach) 

13.277,29 zł 

Promocja Gminy Cewice podczas Maratonu Ekologicznego im. Tomasza Hopfera w Lęborku, 
^Łdczas imprezy „Kino pod Żaglami" w Łebie oraz podczas „Mikołajkowej Wioski Leadera" 
w Bytowie, usługa gastronomiczna oraz pokaz średniowiecznego uzbrojenia dla uczestników 
Międzynarodowego Programu „Comenius", usługa gastronomiczna dla reprezentantów Gminy 
Cewice podczas Powiatowych Zawodów Sportowo - Pożarniczych w Nowej Wsi Lęborskiej, 
usługa transportowa zespołu regionalnego „Maresci" oraz członków ZKP o. Cewice na paradę 
Kaszubów z okazji Święta Dziękczynienia w Warszawie), promocja Gminy Cewice na 
festiwalu Legionów Rzymskich w Rzymie 

8.066,00 zł 

Zakup materiałów i usług na cele promocyjne (artykuły spożywcze i papiernicze, ozdoby i 
kartki świąteczne, aplikacja mobilna NORDA dla Gminy Cewice, kaszubskie śpiewniki, 
tłumaczenie tekstów i aktualizacja mapy do publikacji przewodnika) 

5.192,85 zł 

Wykonanie materiałów promujących Gminę Cewice (papierowe torby, miecze do kopert, flagi, 
breloki, kubki z herbem Gminy Cewice, wykonanie plakatów i tablic reklamowych) 

14.028,73 zł 

Wydawanie Informatora Samorządowego Urzędu Gminy w Cewicach 9.532,50 zł 
Publikacja materiałów prasowych 3.444,00 zł 
Razem wydatki 67.119,40 zł • 

ROK 2015 

Zakup artykułów spożywczych na potrzeby sekretariatu, organizację spotkań oraz różnego 
rodzaju uroczystości, nagrody 

5.238,71 zł 

Zakup kwiatów na spotkania i uroczystości z udziałem władz gminy 626,00 zł 
Publikacja materiałów prasowych 1.365,30 zł 
Wydawanie Biuletynu Gminnego (3 wydania) 8.831,40 zł 
Wykonanie materiałów promujących Gminę Cewice z nadrukowanym herbem gminy -
balony, długopisy, torby papierowe, torby materiałowe, wizytówki, kubki termiczne, notesy, 
zegarki biurowe, teczki, miecze do kopert, mapy, kartki świąteczne, pieczątki 

10.953,40 zł 
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Promocja Gminy Cewice podczas zawodów karate w Zurichu, Mistrzostwach Świata 
Weteranów w Lekkiej Atletyce w Lyon, na plakacie prewencyjnym Związku Ochotniczych 
Straży Pożarnych, patronat książki „Kursk kulisy zagłady", promocja gminy Cewice na 
Turnieju Rycerskim i Łuczniczym w Oskowie, MOTOSERCE w Lęborku 

9.200,00 zł 

Usługi transportowe związane z promocją - przewóz zespołów i grup reprezentujących Gminę 
Cewice na różnego rodzaju konkursach i wydarzeniach (konkursy muzyczne, wojewódzki 
turniej KGW, wizyta uczniów (wolontariuszy WOŚP) ZS Cewice w Warszawie na spotkaniu z 
prezydentem Bronisławem Komorowskim, przewóz dziennikarzy podczas „Study Tour 2015" 

6.135,80 zł 

Nagrody od Wójta Gminy Cewice - puchary, medale, sprzęt sportowy, stroje sportowe, 
książki itp. nagrody wręczane za udział w konkursach gminnych, za reprezentowane gminy, za 
osiągnięcia sportowe i naukowe. Upominki wręczane podczas jubileuszy, uroczystości itp. 

15.680,21 zł 

Organizacja imprez, stoiska promocyjne, udział w imprezach promocyjnych (Dożynki 
powiatowe w Bukowinie, „Study Tour 2015", I I Przegląd Zespołów Garażowych w Cewicach, 
35- lecie klubu Koral Maszewo, Otwarcie terenu rekreacyjnego w Bukowinie, I Powiatowa 
Konferencja Naukowa w Siemirowicach 

8.315,75 zł 

Razem wydatki 66.346,57 zł 

\W)K 2016 

Zakup artykułów spożywczych na bieżące potrzeby sekretariatu - spotkania, wizyty, 
szkolenia, narady, itp. 

1.929,94 zł 

Zakup kwiatów na spotkania i uroczystości z udziałem władz gminy 200,00 zł 
Publikacja materiałów prasowych 3.198,00 zł 
Wydawanie Biuletynu Gminnego (4 wydania) 10.320,93 zł 
Wykonanie materiałów promujących Gminę Cewice z nadrukowanym herbem gminy - flagi, 
windery, koszulki polo, zegarki biurowe, torby papierowe, dodanie modułu (trasy rowerowy) 
do aplikacji mobilnej NORDA, spot promocyjny „Gmina Cewice - tu się dzieje!", 
kolorowanki „Bezpieczne Ferie", przewodnik Ziemia Lęborska, kartki świąteczne (Wielkanoc, 
Boże Narodzenie), mapki turystyczne, wykonanie monet okolicznościowych (święto JW w 
Siemirowicach). baner na scenę 

17.080,78 zł 

Promocja Gminy Cewice podczas zawodów sportowych Karate w Chorwacji, patronat książki 
^Wrzeciono czasu", akcja promocyjna przy Bramie Wyżynnej w Gdańsku, promocja podczas 
^ | z d u Kaszubów we Wdzydzach (umieszczenie plakatu promującego Cewickie Lasy w 
miesięczniku Pomerania) 

2.975,25 zł 

Nagrody w konkursie Mała Miss Gminy Cewice, w plebiscycie Sportowe Laury Powiatu 
Lęborskiego, w turnieju Moje Euro na orliku w Łebuni, Puchary na Międzynarodowy Turniej 
Piłki Siatkowej Łeba - Cewice, puchary na zawody w strzelaniach myśliwskich powiatu 
Lęborskiego, sfinansowanie wyjazdu drużyny piłkarskiej Ochotniczej Straży Pożarnej w 
Łebuni na VII Ogólnopolski Turniej Halowej Piłki Nożnej Drużyn OSP (stroje z herbem 
gminy, transport, zakwaterowanie), przedmioty na licytację w ramach ogólnopolskiej akcji 
MOTOSERCE (zbiórka krwi), nagroda dla zespołu Mareszki i Skrzaty ( nagroda za promocję 
gminy w roku 2015 oraz dofinansowanie wyjazdu do Pragi), dofinansowanie wycieczki do 
Zakopanego dla uczniów SP w Przerytem w ramach nagrody za zajęcie I miejsca w 
ogólnopolskim konkursie „Hotelowe Bajanie", nagrody dla krwiodawców z terenu Gminy 
Cewice, zakup upominków na jubileusze, uroczystości odbywające się w ciągu roku, nagrody 
dla sołectw w ramach Dożynkowego Turnieju Sołectw, Gimnazjada Młodzieży 

23.406,57 zł 
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Organizacja imprez - Świętojańska Noc Motocyklowa na jeziorem w Bukowinie, 70 lat OSP 
Cewice, Rajd Pocztylion, Letni Turniej Piłki Siatkowej o puchar Wójta gminy Cewice, 2 
Gminne Konkursy Języka Kaszubskiego (SP Łebunia, SP Siemirowice), Bal Karnawałowy w 
Popowie, festyny sołeckie 

10.670,19 zł 

Razem wydatki 69.781,66zł 

ROK 2017 

Zakup artykułów spożywczych na bieżące potrzeby sekretariatu - spotkania, wizyty, 
szkolenia, narady, awanse nauczycieli, cukierki dla dzieci z okazji Dnia Dziecka, mikołaje 
czekoladowe - odpalenie lampek choinkowych przez przedszkolaków itp. 

1.541,09 zł 

Zakup kwiatów na spotkania i uroczystości z udziałem władz gminy 75,00 zł 
Publikacja materiałów prasowych 1.217,70 zł 
Wydawanie Biuletynu Gminnego (4 wydania) 8.969,16 zł 
Wykonanie materiałów promujących Gminę Cewice z nadrukowanym herbem gminy -

f Jjeczyki do kopert, torby papierowe, okładki na dyplomy, kartki świąteczne, kubki termiczne, 
J łasolki , torby bawełniane, pendrive, długopisy, breloki, wykonanie kalendarza z prac 
plastycznych przedstawiających różne miejsca w Gminie Cewice, partnerstwo przy wydaniu 
mapy Nadleśnictwa Cewice, zakup opracowania historycznych aktów prawnych dotyczących 
samorządu Gminy Cewice, wykonanie folderu z opisem atrakcji turystycznych w języku 
szwedzkim i niemieckim (m. in. na promy Stenia Line), materiały promocyjne na jubileusz 
ZSO nr 2 w Lęborku 

20.080,09 zł 

Promocja Gminy Cewice podczas zawodów piłki siatkowej Old Boys w Kędzierzynie Koźlu 
(zakwaterowanie), przewóz uczniów ZS w Cewicach do Gdańska na ogólnopolski turniej piłki 
nożnej „TYMBARK - z podwórka na stadion", odmalowanie samolotu w Siemirowicach, 
promocja Gminy Cewice na imprezie Static Stańce (zakup materiałów reklamowych), 
organizacja stoiska na powiatowym turnieju Kół Gospodyń Wiejskich w NWL, przewóz 
KG W Arkana z Cewic na wojewódzki turniej KG W do Luzina, udział reprezentacji UG w 
Cewicach na zawodach strzeleckich 

9124,10 zł 

Nagrody w plebiscycie Sportowe Laury Powiatu Lęborskiego, Puchary na Międzynarodowy 
Turniej Piłki Siatkowej Łeba - Cewice, puchary na zawody w strzelaniach myśliwskich 

powiatu Lęborskiego, przedmioty na licytację w ramach ogólnopolskiej akcji MOTOSERCE 
^jpiórka krwi), nagroda dla zespołu Mareszki i Skrzaty ( nagroda za promocję gminy w roku 
21)16 oraz dofinansowanie wyjazdu do Austrii), nagrody dla krwiodawców z terenu Gminy 
Cewice, nagrody w konkursie recytatorskim Wiosenny Powiew Poezji, w konkursie 
matematycznym w SP Łebunia, WOŚP, Puchar na biegi GO NORTH, słodycze na konkurs o 
tematyce łowieckiej dla młodzieży, nagrody w konkursie „Najładniej Oświetlona Posesja 
Gminy Cewice", upominki dla Kierownika OPS w Cewicach oraz Komendanta PSP w 
Lęborku w związku z odejściem na emeryturę 

13.292,33 zł 

Organizacja imprez -Ekstremalny Rajd na Orientację HARPAGAN - 53, I Biegi na orientację 
Drużyn Strażackich, wsparcie Święta Morskiej Jednostki Rakietowej , Świętojańska Noc 
Motocyklowa na jeziorem w Bukowinie, obchody Dnia niepodległości w GCK w Cewicach, 
Forum Przewodniczących Rad Gmin i Powiatów woj. Pomorskiego (przewóz uczestników po 
Gminie Cewice), wsparcie festynów sołeckich - Siemirowice, Unieszyno, Łebunia, Osowo 
Lęborskie 

28.922,32 zł 

Razem wydatki 83.221,79 zł 
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Pytanie 3. 

Gmina Cewice w latach 2014-2017 nie realizowała i nie brała udziału w zewnętrznych, 

płatnych programach promocyjnych. 

Pytanie 4. 

W latach 2014-2017 podpisano umowy na promocję Gminy Cewice z następującymi podmiotami: 

Rok 2014 

-15.04. - Wiesław Formela, ul. W.Witosa 47, 84-312 Cewice (Legion Rzymski), umowa na 

promocję Gminy Cewice podczas Festiwalu w dniu 21.04.2014 w Rzymie, kwota 1800 zł, 

- 30.05. - Zrzeszenie Kaszubsko - Pomorskie o. w Cewicach, umowa dot. promocji Gminy 

Cewice podczas przemarszu Kaszubów w dn. 01.06.2014 r., kwota 1.000,00 zł, 

- 16.06. - Fundacja Ekologiczno - Sportowa im. Tomasza Hopfera, ul. Grunwaldzka 24, 

Nowa Wieś Lęborska, umowa na promocję Gminy Cewice podczas XXII Międzynarodowego 

Maratonu Ekologicznego pamięci Tomasza Hopfera w dniu 22.06.2014 w Lęborku, kwota 1.000,00 

zł, 

Rok 2015 

- 21.01 - Klub Karate Shotokan, ul. P. Wysockiego 4/24, 84-300 Lębork, umowa na 

promocję Gminy Cewice podczas Mistrzostw Europy Karate EKF w Zurichu, kwota 2.000,00 zł, 

- 23.02. - Wydawnictwo Marpress sp. z o.o., ul. Targ Rybny lOb, Gdańsk, porozumienie 

dot. wydania książki pt. „Kursk - krwawe runo" autorstwa Ryszarda Kozika, kwota 1.500,00 zł 

- 19.03. - Stowarzyszenie Motocyklowe „Cruiserides", ul. Wały Jagiellońskie 2/4 lok. 8A, 

umowa na promocję Gminy Cewice podczas imprezy MOTOSERCE, kwota 400,00 zł 

- 23.06 - Wojewódzki Związek OSP - RP oddział w Pruszczu Gdańskim, umowa na 

promocję Gminy Cewice ma plakacie prewencyjnym, kwota 300,00 zł, 

Gminy - 17.07. - Międzyszkolny Klub Sportowy „FIGHTER" w Bukowinie, umowa na 

promocję Gminy Cewice podczas Mistrzostw Świata Weteranów w Lekkiej Atletyce w Lyon, 

kwota 2.000,00 zł, 

- 20.08. - Wiesław Formela, ul. W.Witosa 47, 84-312 Cewice (Legion Rzymski), umowa na 

promocję Gminy Cewice podczas Turnieju Rycerskiego i Łuczniczego odbywającego się w dn. 

23.08.2015 r. w Oskowie, kwota 2.000,00 zł 
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- 02.11 - Klub Karate Shotokan, ul. P. Wysockiego 4/24, 84-300 Lębork, umowa na 

promocję Gminy Cewice podczas Mistrzostw Świata Juniorów, Kadetów i U-21 Karate WKF 

Jakarta. Kwota 1.000,00 zł, 

Rok 2016 

- 05.05 - Wydawnictwo Marpress sp. z o.o., ul. Targ Rybny lOb, Gdańsk, umowa na 

współfinansowanie kosztów promocji i reklamy, oraz patronat książki Ryszarda Kozika pt. 

„Wrzeciono czasu", koszt. 1.000,00 zł, 

- 22.06. - Klub Karate Shotokan, ul. P. Wysockiego 4/24, 84-300 Lębork, umowa na 

promocję Gminy Cewice podczas zawodów Karate w Umag w Chorwacji, kwota 500,00 zł, 

Rok 2017 

24.03.- Pomorski Klub Orientacji „HARPAGAN", ul. Ogarną 72, Gdańsk, umowa 

współpracy przy realizacji imprezy rekreacyjnej na terenie Gminy Cewice „Ekstremalny Rajd na 

^ Orientację HARPAGAN - 53. Kwota 10.675zł 

01.06. - Zrzeszenie Kaszubsko - Pomorskie o. w Cewicach, umowa na promocję Gminy 

Cewice podczas XXII Mistrzostw Polski Old Boys Kędzierzyn - Koźle w dniach 9-11.06.2017 r., 

kwota 1.500 zł. 

Otrzymują: 
1 .Rada Gminy Cewice - 2egz. 
2.. a/a 
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